
مسیح)ع(  را تبریک می گوییم 
سالروز میلاد حضرت 

آگهی تجدید مزایده عمومی یک مرحله ای

شهردار قمصر – مجتبی ولی پناه م الف: 1603361

نوبت اول

موضوع مزایده: فروش یک دستگاه تاکسی نارون تیپ : XML6482 E-YJD به شماره انتظامی 13- 169 ت 26، مدل 1387 به رنگ سبز فسفری 
با نوار شطرنجی مشکی و به شماره شاسی: NAGBVV2VC11H.1472 را مطابق مشــخصات مندرج در اسناد و مدارک و شرایط مزایده با قیمت 

پیشنهادی: 2/700/000/000 ریال
با توجه به چاپ آگهی در سامانه ستاد کلیه عملیات دریافت، ارسال مدارک و پیشنهادات در سامانه مذکور انجام می گردد. 

مبلغ سپرده شرکت در مزایده: مبلغ 135/000/000 ریال )یکصد و سی و پنج میلیون ریال( که بصورت ضمانتنامه بانکی با اعتبار حداقل سه ماهه یا سپرده 
نقدی در وجه تمرکز وجوه سپرده شهرداری قمصر با شماره حساب 3100005117003 نزد بانک ملی قمصر

مهلت دریافت اسناد از سامانه ســتاد حداکثر تا تاریخ 1402/09/11، مهلت بارگذاری پیشنهادات حداکثر تا تاریخ 1402/09/22 و بازگشایی پاکتها در 
مورخ 1402/09/23 در محل شهرداری قمصر خواهد بود.

- هر گاه برندگان اول تا سوم مزایده، حاضر به واریز وجه در مهلت مقرر نشوند، سپرده شرکت در مزایده ایشان به ترتیب ضبط خواهد گردید.
- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.

- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده درج شده است.
تلفن: 55642345 )031( 

بلاتکلیفی 1۴ ساله ۳۰۰ کوره آجرپزی در اصفهان؛  

قوانینی که روی کاغذ جا خوش کرده اند!

اثرات جریان یافتن دائمی 
زاینده رود بر اقتصاد اصفهان؛ 
حال همه چیز و همه 
کَس خوب می شود

۴

5

7

3

3

تاکید امام جمعه اصفهان بر تقویت 
هوشمندسازی اطلاعات در ادارات

آب در زاینده رود طبق توافق با کشاورزان 
اصفهان توزیع می شود

ریه هایی که زمین پاسکاری تقصیرات و مسئولیت ها شده!

موضوع آلودگی هوای کلانشهر اصفهان سال هاست گریبانگیر مردم این شهر است و با وجود آمد و 
رفت دولت ها، نه تنها این آلودگی کمتر نشده بلکه بیشتر هم شده است؛

برخورد بدون اغماض 
پلیس راهور با عبور 

 وسایل نقلیه از 
خط ویژه

برگزاری رویدادهای 
گرامیداشت »روز ملی 

اصفهان« در مناطق 
پانزده گانه شهر

جلسات و پیگیری 
رفع آلودگی هوا در 
اصفهان تاثیرکمی 

داشته است

 40 درصد از انرژی شهری در مصارف 
ساختمانی هدر می رود
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روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی         
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8 صفحه
سال چهاردهم

قیمت: 5000 تومان

شهردار قمصر
آگهی فراخوان شنا سایی تامین کنندگان مالی، احداث بخشی از تاسیسات فاضلاب شهرهای 

شهرستان های برخوار، میمه و شاهین شهر استان اصفهان  ) ۴02-3-310(

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

نوبت  اول

شرکت آب  و فاضلاب استان اصفهاندر نظر دارد براساس ماده 37 قانون برنامه ششم توسعه،  قانون اصلاح ماده )56( قانون الحاق 
موادی به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت مصوب 1387 )به شماره 51416/ت 61037 ه مورخ 1402/03/27(  مربوط به 

وزارت نیرو و ماده 2 قانون تشکیل شرکت های آب و فاضلاب مصوب سال 1369، به منظور تسریع در تکمیل عملیات اجرائی طرحهای 

تملک داراییهای سرمایه ای ملی، طرحهای ملی استانی تاسیسات فاضلاب شــهرهای شهرستان های برخوار، میمه و شاهین شهر 

استان اصفهان  پس از تأیید سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور. با شرایط زیر ایجاد نماید:

الف- نام طرح ها : 
1- ایجاد تاسیسات فاضلاب شهرهای شهرستان های برخوار، میمه و شاهین شهر به مبلغ 3،000 میلیارد ریال به شماره طبقه بندی 

1503002223

موضوع فراخوان: تامین بخشــی از منابع مالی مورد نیاز جهت ایجاد تاسیسات فاضلاب شــهرهای شهرستان های برخوار، میمه و 
شاهین شهر شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

ب- شرایط کلی برای تسهیلات : 
- دوره تامین مالی: 24 ماه

-دوره بازپرداخت تسهیلات دریافتی: اصل و سود تسهیلات بعد از شش ماه مدت دوره تنفس از پرداخت آخرین قسط تسهیلات، در 
مدت 3 تا 5 سال پرداخت خواهد شد.

1-محاسبه سود، دریافت و بازپرداخت تسهیلات در چارچوب قانون عملیات بانکی بدون ربا مصوب 1362 و اصلاحات بعدی آن و با 

رعایت عقود اسلامی مندرج در آن، خواهد بود.

2-تامین کننده مالی باید پیشنهاد خود را برای تامین مالی اعلام و نرخ سود بانکی را برای عقد قرارداد تسهیلات مالی پیشنهاد کند.

3-تامین کننده مالی باید مستنداتی که دال بر توانایی او در تامین مالی تسهیلات تعهد شده می باشد را برای بررسی ارائه کند.

4-تامین کننده مالی باید ضمانت نامه بانکی برابر یک درصد کل مبلغ تسهیلات مورد نیاز منطبق با بند 3 را مطابق پیوست شماره 2 

آیین نامه یاد شده ارائه نماید. 5-این ضمانت نامه پس از انعقاد قرارداد تسهیلات مالی آزاد خواهد شد و در صورت استنکاف پیشنهاد 

دهنده از انعقاد قرارداد، این ضمانت نامه به نفع دستگاه اجرایی ضبط خواهد شد. توضیح آنکه چنانچه بانک های دولتی تامین کننده 

منابع مالی باشند، نیاز به ارائه ضمانت نامه بانکی نیست.

6-شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان پس از دریافت پیشنهادات تامین مالی بر اساس ماده 10 آیین نامه اجرایی ماده واحده قانون 

اصلاح ماده 56 قانون الحاق موادی به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت مصوب 1387 شماره 69454/ت 50913 ه مورخ 

1393/06/20، تامین کننده مالی را انتخاب خواهد نمود.

ج- محل و زمان تحویل مدارک درخواستی : مهلت تحویل ، تا ساعت 13 روز  شــنبه مورخ 04 / 09 / 1402  و محل تحویل  دبیرخانه 
معاملات شــرکت واقع در اصفهان، خیابان هزار جریب، خیابان شــیخ کلینی ، خیابان جابر ابن حیان، شرکت آب و فاضلاب استان 

اصفهان، اتاق 292 تحویل و رسید دریافت نماید.

www.abfaesfahan.ir    شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان
www.jets.mporg.ir           پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات

شماره تلفن: 0313668031-8

یمنا
س: ا

عک

زاینده رود را دنبال کنید

zayanderoodonline.ir
zayanderoodonline.ir

  یادگاری که از دوران حکمرانی ایلخانان مسلمان مغول 
در اصفهان به  جا مانده است؛

اینجا خیابان هاتف؛ بقعه فراموش شده جعفریه
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  نخستین جشنواره نقالی و روایتگری سیلک کاشان شروع
 به کار کرد

با برگزاری آیین افتتاحیه، نخستین جشنواره نقالی و روایتگری سیلک کاشان شروع به کار کرد.مسعود 
نوری فر در گفت و گو با خبرنگار مهر با اشاره به برگزاری نخســتین جشنواره نقالی و روایتگری سیلک 
کاشان اظهار داشت: برای این جشنواره ۷۰ اثر از ۲۰ شهر سراسر ایران به دبیرخانه جشنواره ارسال شده 
است.وی با اشاره به اینکه این جشنواره در سه بخش رویش، مرشد ترابی و کهنه سواران برگزار می شود، 
ابراز داشت: تعداد آثار پذیرفته شده به این جشنواره ۲۶ اثر از ۱۴ شهر کشور است.دبیر نخستین جشنواره 
نقالی و روایتگری سیلک کاشان با بیان اینکه در طول برگزاری جشنواره ۳۳ اجرا داریم، تصریح کرد: دو 
اثر پژوهشی هم در این جشنواره حضور پیدا کرده است.وی با اشاره به اینکه ایده این جشنواره را از سالیان 
پیش در ذهن داشتم و از فروردین امســال مطرح کردم، گفت: برای برگزاری این جشنواره هیچ کمک 
دولتی دریافت نکردیم و برگزاری جشنواره با کمک بخش خصوصی و همچنین مردم انجام می شود.

نوری فر با اشاره به اینکه این جشنواره از ۲۰ آبان ماه آغاز  شده، خاطرنشان کرد: نخستین جشنواره نقالی 
و روایتگری سیلک در روز ۲۶ آبان ماه با معرفی آثار برگزیده به پایان می رسد.

 
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کاشان خبر داد:

شناسایی ۶0 هزار بیمار مبتلا به دیابت و فشار خون در کاشان
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کاشان از شناسایی حدود ۶۰ هزار بیمار مبتلا به دیابت و فشار 
خون در منطقه کاشان خبر داد.مهدی دلاوری در گفت و گو با خبرنگار مهر با اشاره به اجرای طرح بسیج 
ملی کنترل دیابت و فشارخون سنین بالای ۱۸ سال در منطقه کاشان اظهار داشت: از ۲۰ آبان ماه لغایت 
۱۵ دی ماه سال جاری در کشور اجرایی می شــود.وی ابراز داشت: هدف از اجرای این طرح شناسایی 
و شروع مراقبت و درمان در بیماران مبتلا به دیابت و پرفشاری خون در کشور و افزایش آگاهی جامعه 
نسبت به عوامل خطر، پیامدها و اهمیت تشخیص زودرس و کنترل دیابت و فشارخون بالاست.معاون 
بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کاشان تصریح کرد: برنامه غربالگری و مراقبت فشارخون و دیابت در 
شهرهای بالای ۲۰ هزار نفر که هنوز برنامه پزشک خانواده شهری اجرا نمی شود و روستاها و شهرهای 
زیر ۲۰ هزار نفر و شهرهای مجری برنامه پزشک خانواده شــهری اجرا می شود.وی درخصوص نحوه 
اجرای بسیج ملی دیابت و فشارخون گفت: این طرح از طریق فراخوان و اطلاع رسانی همگانی از طریق 
رسانه ها و پایگاه های اینترنتی و فضای مجازی و تولید پلاکارد، پوستر، بنر و...پذیرش افراد گروه هدف 
در خانه های بهداشت، پایگاه های سلامت و مراکز خدمات جامع سلامت، اعزام تیم هایی به سازمان های 
دولتی و ایستگاه های مجری طرح و انجام پرسشگری و معاینه بالینی، تحویل مواد آموزشی و در صورت 
نیاز ارجاع به پزشک است.دلاوری از شناسایی حدود ۶۰ هزار بیمار مبتلا به دیابت و فشار خون در منطقه 
کاشان و آران و بیدگل خبر داد و خاطرنشان کرد: از این تعداد، ۲۴ هزار و ۷۴ نفر به دیابت یعنی حدود 
هشت درصد جمعیت و ۳۴ هزار و ۸۹۶ نفر به فشار خون یعنی ۱۱ و نیم درصد جمعیت این دو شهرستان 
را شامل می شوند.وی با اشاره به اینکه بیش از ۴۰ درصد مرگ و میرها در بیماری های غیرواگیر ناشی از 

بیماری های قلبی است، گفت: بیماری های قلبی اگر کنترل نشوند، هزینه بسیار زیادی دارند.
 

پیشرفت 80 درصدی دیواره سازی رودخانه فصلی شهر برف انبار
مرحله اول دیواره سازی رودخانه فصلی شهر برف انبار شهرســتان فریدونشهر با پیشرفت ۸۰ درصد 
در حال اجراست.شهردارشهر برف انبار فریدونشهر گفت: این طرح در سه مرحله و با هدف جلوگیری 
از خسارت به مناطق حاشیه ای شــهر برف انبار در مواقع طغیان رودخانه فصلی، به طول ۹۰۰ متر اجرا 
می شود.حمیدرضا شریعتی نیا افزود: تاکنون ۲۰۰ متر ازدیواره حاشیه رودخانه فصلی شهربرف انبار 
با بیش از ۱۴ میلیارد ریال هزینه ساخته شده است و مراحل بعدی این طرح با تخصیص اعتبارات 

مورد نیاز اجرایی می شود.

مدیر جهاد کشاورزی اردستان: 

مرغداران اردستان برای دریافت نهاده مشکل دارند

 مدیر جهاد کشــاورزی شهرســتان اردســتان گفت: 
مرغــداران این شهرســتان همچنــان در زمان بندی 
دریافت نهاده مشکلاتی دارند و نمی توانند در سامانه، اقلام مورد نیاز 

خود را در زمان مقرر دریافت کنند.
محمدامینی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: برداشت انار در شهرستان 
اردستان در حال اتمام است و امســال همانند سه چهار سال گذشته 
متوسط برداشت این محصول از هر هکتار ۱۵ تن بوده که از مهم ترین 
ارقام انار موجود در باغات شهرستان می توان به پوست قرمز اردستان، 
سبزه، گلوباریک، شــه بر، می خوش، نادری و پوســت قرمز مهاباد 

اشاره کرد.
وی با بیان اینکه ۵۵۰ هکتار از اراضی و باغات شهرســتان اردســتان 
درختان انار کاشته شده است، گفت: به طور متوسط ۸۲۰۰ تن محصول 
انار از باغات این شهرستان برداشت شده که بیشترین مقدار برداشت 
شده به بازارهای خارج شهرستان مانند تهران و اصفهان صادر می شود.

مدیر جهاد کشاورزی اردستان با اشــاره به برداشت محصول زعفران 
در اردســتان، گفت: حدود ۵۰ هکتار از اراضی شهرســتان اردستان به 
کشــت زعفران اختصاص داده شــده و این مقدار هر ســاله در حال 

افزایش اســت.امینی تصریح کرد: بیشترین کشــت زعفران در شهر 
اردستان و روستاها انجام شــده و محصول زعفران اردستان به علت 
مرغوبیت و ســازگاری مناســب گیاه با آب و هوای منطقه از کیفیت 

بالای برخوردار است.

قیمت مصوب هر کیلو تخم مرغ برای مصرف کننده 5۶ هزار تومان 
است

وی با اشاره به جلسه بررسی مسائل و مشکلات مرغداران شهرستان 
اردستان گفت: مرغداران این شهرستان همچنان در زمان بندی دریافت 
نهاده مشکلاتی دارند و نمی توانند در سامانه اقلام مورد نیاز خود را در 
زمان مقرر دریافت کنند. همچنین کیفیت پایین نهاده داخلی از دیگر 
مشکلات مرغداران است. مدیر جهادکشاورزی اردستان خاطرنشان 
کرد: همچنین مرغداران این شهرســتان نســبت به افزایش قیمت 
جوجه و پایین آمدن قیمت فروش مرغ گلایه مند هستند، با جلسه ای 
که برگزار کردیم مشــکلات این افراد صورت جلســه و برای سازمان 
ارسال شده اســت.امینی با بیان اینکه اکنون ۱۴۰ واحد مرغداری در 
شهرستان اردستان فعال هستند که ۱۳۲ واحد آن گوشتی و ۸ واحد 

تخم گذار محســوب می شــوند، گفت: طبق مصوبه جهاد کشاورزی 
قیمت هر کیلو مــرغ برای مصرف کننده ۵۶ هزار تومان تعیین شــده 

است.
وی در خصوص کلیپ منتشر شــده در فضای مجازی از یک کشاورز 
دهســتان برزاوند که به نشــانه اعتراض اقدام به تخریب محصولات 
هندوانه خود می کند، گفت: با بازدیدی که از محل کشــاورزی انجام 
شــد متوجه شــدیم که این کشــاورز بدون اطلاع و هماهنگی جهاد 
کشــاورزی اقدام به کشــت تنها یک هکتــار مترمربــع هندوانه در 
 منطقه سردســیر برزاوند اردستان کرده که به اشــتباه ۱۰ هکتار عنوان
 کرده بود.مدیر جهاد کشاورزی شهرستان اردستان با بیان اینکه این 
سوءاستفاده شخصی کشــاورز در حالی است که در این موقع از سال 
هیچ محصول صیفی حتی در مناطق گرمسیر شهرستان وجود ندارد، 
گفت: به کشاورزان توصیه و تاکید می شود برنامه الگوی کشت را جدی 
بگیرند و برای کشت مطابق الگوی کشت با جهاد کشاورزی هماهنگی 
داشته باشند، در غیر این صورت جهاد کشاورزی هیچ گونه مسئولیتی 
در زمینه تامین انواع نهاده های کشاورزی از قبیل کود، سموم، تأمین 

آب مورد نیاز را ندارد.

رییس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرســتان 
کاشــان گفت: صادرات غیرنفتی بخــش تعاونی 
شهرستان کاشــان بیش از ۴ میلیون دلار ارزآوری 
داشته است.حســن اربابی در گفت وگو با خبرنگار 
ایمنا اظهار کرد: در سال جاری ۴ میلیون دلار ارمغان 
صادرات تعاونی های کاشان بوده است.وی با اشاره 
به اینکه طی سال جاری بیش از ۴ میلیون صادرات 
به خارج از کشور داشــته ایم، افزود: در همین مدت 
میزان صادرات شــرکت های تعاونی این شهرستان 
نسبت به مدت مشابه سال قبل ۵۱۰ درصد افزایش 

یافت.رییــس اداره تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی 
شهرستان کاشــان گفت: از ابتدای ســال تاکنون، 
کالاهایی همچون سیمان، گلاب و عرقیات گیاهی، 
فرش دســتبافت، لوله های چدنــی، پلیکا، مفتول 
مسی، پی وی سی، میلگرد، لنت ترمز، لبنیات و مواد 
شوینده از کاشان به خارج از کشور صادر شده است.

اربابی افزود: استرالیا، اسپانیا، انگلیس، سوئد، کانادا، 
آلمان، روسیه، اتریش، هلند، ژاپن، چین، پاکستان، 
عراق، آذربایجان، ارمنســتان و افغانستان از جمله 
کشورهای مقصد کالاهای صادراتی بودند.وی اظهار 

کرد: این میزان درآمدزایی مربوط به صادرات شمش 
سرب به میزان ۲ تن و به کشورهای امارات، پاکستان 
و هندوستان بوده اســت.رییس اداره تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی شهرستان کاشــان بیان کرد: در حال 
حاضر ۳۰۰ تعاونی در شهرستان کاشان در حوزه های 
خدماتی، صنعتی، کشاورزی و مسکن با بیش از ۹۶ 

هزار عضو در کاشان فعالیت دارند.

 رییس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان کاشان خبر داد:

 درآمد 4 میلیون دلاری؛ ارمغان صادرات تعاونی های 
کاشان به خارج از کشور

رییس اداره حفاظت محیط زیست کاشان:

مردم به مدیریت تردد خودروها و فعالیت صنایع نظارت داشته باشند
رییس اداره حفاظت محیط زیست کاشان گفت: وارونگی هوا، پدیده ای است که اغلب در روزهای سرد سال با کاهش دمای هوا ظاهر می شود و در شهرهای بزرگ و صنعتی، 
معمولا باعث آلودگی هوا شده و سلامت شهروندان را تهدید می کند.الهیار دولتخواه در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: آلودگی هوا در فصل های مختلف آثار متفاوتی دارد. در 
فصل های زمستان و پاییز آلودگی هوای ناشی از ترافیک به حداکثر خود می رسد زیرا هوای سرد به سمت ارتفاعات می رود و هوای گرم و آلوده به سطح زمین نزدیک تر 
می شود. وی افزود: غلیظ شدن گازهای سمی موجب سنگین و آلوده تر شدن هوا می شود که آثار مخربی بر زندگی انسان ها و زمین دارد که صنایع، خودروها و موتورسیکلت 
از جمله عامل های این آلایندگی هستند.رییس اداره حفاظت محیط زیست کاشان، تصریح کرد: کارشناسان اداره حفاظت محیط زیست به صورت شبانه روزی اقدام به 
پایش و رصد شرکت های تولیدی کرده و در صورت مشــاهده هر گونه آلودگی و کوتاهی در رفع آن، در راستای دفاع از حقوق شهروندی از مسیر قانونی برخورد می کنند.

دولتخواه تاکید کرد: هم زمان با شروع سرما در کاشان و امکان شیوع پدیده وارونگی دما، ضرورت برخورد با شرکت های آلاینده در منطقه دوچندان شده و پایش های 
شبانه صنایع نیز افزایش پیدا می کند.رییس اداره حفاظت محیط زیست کاشان، گفت: پرونده یک شرکت تولیدی در راوند که به تذکر کارشناسان توجهی نداشت، هفته 
گذشته همراه با همه مستندات لازم مبنی بر تایید آلایندگی این شرکت به مرجع قضایی ارسال شد.وی افزود: صاحبان برخی از صنایع در ساعت های شبانه، سیستم های 
کنترل آلودگی شرکت را خاموش می کنند بنابراین کارشناسان اداره حفاظت محیط زیست کاشان، از ساعت ۱۹ تا صبحگاه روز بعد، اقدام به پایش شبانه می کنند.دولتخواه 
تصریح کرد: روزهای سرد، با رشد پتانسیل غلظت آلاینده ها، شرایط ناسالم ایجاد می شود، بنابراین از همه شهروندان درخواست داریم، برای احترام به حقوق همنوعان 

خود نسبت به مدیریت تردد خودروها و کنترل فعالیت واحدهای تولیدی و صنعتی نظارت کافی داشته باشند. 

خبر روز

در جلسه شورای فرهنگ عمومی صورت گرفت؛

تاکید امام جمعه کاشان بر توسعه مشاغل خانگی برای بانوان
توسعه مشاغل خانگی برای بانوان علاوه بر اشتغال و همسر داری، در زمینه تربیت فرزندان در خانه 
نقش محوری دارد.نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان در جلسه شورای فرهنگ عمومی شهرستان 
بر لزوم ارائه راهکار های لازم در عرصه پایداری خانواده و زیست عفیفانه تاکید کرد و گفت: مسئولان با 
ایجاد جذابیت و حمایت های لازم، بانوان را به سمت اشتغال در زمینه صنایع دستی و خانگی بیش از 
پیش ترغیب و موانع را برطرف کنند.حجت الاسلام والمسلمین سید سعید حسینی افزود: زنان در 
خانواده احساس آرامش و امنیت بیشتری می کنند و اگر زمینه کار و تلاش آنان در خانه فراهم شود، 
می توانند هم به امور منزل برسند و هم محصولاتی را تولید و به بازار عرضه کنند.تقاعدیان، معاون ستاد 
اجرایی جشنواره فردخت نیز گفت:با این رخداد انتظار می رود طرح ها و مدل های اسلامی لباس بین 

مردم جامعه بروز و ظهور داشته باشد و تهاجم فرهنگی دشمن خنثی شود.
 

 تخریب 20 مورد دیوارکشی و چهاردیواری غیرمجاز در
 شاهین شهر

با صدور دستور قضایی، ۲۰ مورد دیوارکشی و چهاردیواری در منطقه یاقوت آباد شاهین شهر تخریب شد.به 
گزارش خبرگزاری صدا و سیما، مرکز اصفهان؛ دادستان عمومی و انقلاب شاهین شهر گفت: با توجه به لزوم 
پیشگیری از ساخت و ساز و تغییر غیرمجاز کاربری اراضی زراعی و باغ ها و در اجرای مصوبات شورای حفظ 
حقوق بیت المال استان در خصوص تخریب بیش از ۲۰ مورد از دیوارکشی ها و چهاردیواری های غیرمجاز این 
شهرستان واقع در منطقه ای موسوم به یاقوت آباد، اقدام شد.مهران جدیدی افزود: مالکان این ساخت و 
ساز ها با وجود دریافت اخطار توقف عملیات اجرایی هنگام ساخت و ساز و دیوارنویسی برای توقف عملیات، 

به اخطار ها توجهی نکرده و برای تخریب ساخت و ساز غیرمجاز خود اقدام کرده بودند.
 

کشف ۷ هزار لیتر گازوییل قاچاق در شاهین شهر
۷ هزار لیتر گازوییل قاچاق در شاهین شهر کشف و ضبط شد.فرمانده انتظامی شهرستان شاهین شهر 
و میمه گفت: ماموران هنگام کنترل خودرو های عبوری در یکی از محور های مواصلاتی به یک دستگاه 
کامیون حامل کود دامی مشکوک شدند و آن را برای بررسی متوقف کردند.سرهنگ بهزاد ثابت راسخ 
افزود: ماموران در بازرسی از قسمت بار خودرو ۷ هزار لیتر گازوییل قاچاق و خارج از چرخه قانونی توزیع 

را  که داخل بشکه های ۲۰۰ لیتری زیر کود های دامی مخفی شده بود، کشف کردند.
 

توقیف موتورسیکلت 8 میلیارد تومانی قاچاق در کاشان
موتورســیکلت ۸ میلیارد تومانی قاچاق در کاشان توقیف شــد.فرمانده انتظامی کاشان گفت: ماموران 
کلانتری۱۴ ناجی آباد، فردی را که اقدام به نگهداری یک دستگاه موتورسیکلت سنگین قاچاق در منزلش 
می کرد، شناسایی و طی هماهنگی با مقام قضایی این موتور سیکلت را داخل منزلش کشف کردند.سرهنگ 
ایرج کاکاوند افزود: فرد متخلف پس از تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضایی شد. 

مبارزه با آفات درختان باغشهر خوانسار
هرس درختان و مبارزه با آفات درختان خیابان های اصلی و فرعی باغشهر خوانسار آغاز شد.شهردار 
خوانسار گفت: با توجه به شروع فصل ســرما و سابقه بارش برف های ســنگین برای جلوگیری از 

شکستن درختان، هرس و مبارزه با آفات بیش از ۱۰ خیابان اصلی و فرعی خوانسار آغاز شده است.
مهدی احمدی افزود: دو گروه ۶ نفره از نیرو های خدمات فضای سبز علاوه بر هرس درختان چنار و 

گردو، مبارزه مکانیکی و شیمیایی با آفت کرم خراط را نیز انجام می دهند.

اخبار کو�تاه

 اجرای 100 سامانه کنترل 
هوشمند و مدیریت 

ترافیک در کاشان
شــهردار کاشــان از تامین تجهیزات و اجرای 
۱۰۰ سامانه کنترل هوشمند و مدیریت ترافیک 
در شهر خبر داد و گفت: با اجرا و بهره برداری از 
سامانه های پیش بینی شــده در این قرارداد، 
ضمن افزایش امنیت شــهری شاهد کاهش 
تخلفــات رانندگی، افزایــش ایمنی و کاهش 
تصادفات در مدیریت ترافیک شــهر خواهیم 
بود.کیومرث محمدپــور در جمع خبرنگاران از 
تامین تجهیزات و اجرای ۱۰۰ ســامانه کنترل 
هوشــمند و مدیریت ترافیک در شهر با هزینه 
دو هزار میلیارد ریال خبــر داد و اظهار کرد: این 
قرارداد با هدف خرید، نصب و راه اندازی انواع 
ســامانه دوربین نظارت تصویری، ثبت تخلف 
سرعت، کنترل پارک حاشیه ای و پلاک خوان 
و عبور از چراغ قرمز برای شــهر کاشان اجرایی 
می شــود که با توجه به ماهیت آن تا پایان کار 
هزینه ای بیش از دو هزار میلیــارد ریال برای 
شــهرداری در بــر خواهد داشــت.وی افزود: 
قرارداد موصوف مازاد بر قراردادها و هزینه های 
انجام شده طی سال جاری در زمینه نگهداری 
دوربین های موجود و تجهیز ساختمان مرکزی 
کنترل ترافیک شهرداری است.شهردار کاشان 
تصریح کرد: سرمایه گذاری صورت گرفته در این 
قرارداد، به رغم پرداخت نشدن کامل مطالبات 
شهرداری از ســهم ماده ۲۳ جرائم راهنمایی 
و رانندگی و در شــرایط تنگنای شــدید مالی 
شهرداری به دلیل اهمیت و ضرورت آن انجام 
شده است.محمدپور خاطرنشان کرد: با وجود 
آنکه ارتباط ســامانه های مورد نظر می تواند بر 
پایه وایرلس انجام شود، اما اجرای زیرساخت 
امن و پرسرعت فیبر نوری یک ضرورت است که 
توأمان و موازی با عملیاتی شدن قرارداد منعقد 
شده و مذاکرات و اقدامات لازم و تفاهم برای 
انجام بستر فیبر نوری نیز در حال اجراست.وی 
تاکید کرد: با اجرا و بهره برداری از سامانه های 
پیش بینی شده در این قرارداد، ضمن افزایش 
امنیت شهری شاهد کاهش تخلفات رانندگی، 
افزایش ایمنی و کاهش تصادفات در مدیریت 

ترافیک شهری خواهیم بود.

به طور متوسط ۸۲۰۰ تن محصول انار از باغات این 
شهرستان برداشت شده که بیشترین مقدار برداشت 
شده به بازارهای خارج شهرستان مانند تهران و 

اصفهان صادر می شود

با مسئولان

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی  نوبت اول                               تاريخ انتشار آگهی: 1402/08/22

 جلســه مجمع عمومی عادی نوبت اول  شــرکت تعاونی مصرف کارکنان فرهنگ و ارشــاد اســلامی اســتان اصفهان رأس ســاعت ۹ صبح  روز چهارشنبه مورخ
  ۰۹/۲۲/ ۱۴۰۲ درمحل نمازخانه اداره کل به آدرس: ابتدای خیابان آبشارسوم- بعد از پل های غدیر تشکيل می گردد.لذا از کليه اعضاء دعوت ميشود با در دست داشتن 
کارت ملی راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانيد   و يا  وکيل/ نماينده خود را کتباً معرفی نماييد.داوطلبان تصدی سمت های هیات مدیره و بازرسی 

به موجب ماده )۲( دستورالعمل موظفند حداکثر ظرف یک هفته از انتشار آگهی دعوت ،فرم داوطلبی را تکمیل و تحویل دفتر شرکت تعاونی)آقای نمازی( نمایند.

استان

  هيئت مديره 

ضمناً به اطلاع می رســاند که به موجب ماده ۱۹ آئین نامه نحوه تشــکیل مجامع عمومی؛ تعداد آراء وکالتی هر عضو حداکثر۳رأی و هرشخص 
غیرعضو تنها یک رأی خواهد بود و اعضای متقاضی اعطای نمايندگی،می بايست به  همراه نماينده خود حداكثر تا تاریخ ۱۴۰۲/۰۹/۲۰ در محل دفتر 

شرکت تعاونی )آقای ابوطالبی( حاضر تا پس از احراز هويت و تأييد وكالت، برگه ورود به مجمع را دريافت دارند.

دستور جلسه :

-  انتخاب اعضای اصلی و علی البدل هیات مدیره و بازرس                -  گزارش هیات مدیره و بازرس                -  اتخاذ تصمیمات درحیطه اختیارات قانونی    
-  تعیین خط مشی آینده شرکت تعاونی             -  ارائه گزارش تغییرات اعضا و سرمایه شرکت تعاونی



مدیر نگهداری و بهره برداری از تاسیسات شرکت 
آب منطقه ای اصفهان با اشــاره به بازگشایی آب 
برای کشــت پاییزه، گفت: آب در زاینده رود طبق 

توافق با کشاورزان اصفهان توزیع می شود.
افشین رضایی در گفت وگو با خبرنگار مهر با اشاره 
به اینکه خروجی سد زاینده رود به منظور تخصیص 
آب برای کشاورزی اراضی حقابه دار استان اصفهان 

و آغاز کشت سنتی پاییزه از بعد از ظهر روز بیستم 
آبان ماه افزایش یافت، اظهار داشت: توزیع آب با 
میزان و تعداد روز توافق شده با کشاورزان شرق و 

غرب اصفهان صورت خواهد گرفت.
مدیر بهره برداری و نگهداری از تاسیسات شرکت 
آب منطقه ای اصفهان خاطر نشان کرد: احجام قابل 
رهاسازی در چارچوب جدول برنامه توزیع آب سد 
زاینده رود، ابلاغی وزارت نیرو بــوده که مبنای آن 
پیش بینی های آتی آورد رودخانه زاینده رود است.

رضایی ادامه داد: با احتساب ذخیره صرفه جویی 
شده موجود در سد زاینده رود و نیز بارش های آتی، 

برنامه ریزی توزیع حقابه های کشــاورزی برنامه 
ریزی شده و اجرا خواهد شد.

وی اضافه کرد: آب برای رسیدن به مناطق شرقی 
اصفهان، در همین بازه زمانی به شــهر اصفهان نیز 

رسیده و گذر خواهد کرد.
مدیر بهره برداری و نگهداری از تاسیسات شرکت 
آب منطقــه ای اصفهان ابراز امیــدواری کرد: امید 
اســت در ادامه برنامه توزیع آب سال آبی جاری 
و با تحقــق منابع آب پیــش بینی شــده، امکان 
تامین حقابه های رودخانه و تــالاب گاوخونی نیز 

میسر شود.

مدیر نگهداری و بهره برداری از تاسیسات شرکت آب منطقه ای اصفهان:

 آب در  زاینده رود طبق توافق با کشاورزان اصفهان
 توزیع می شود

خبر روز
اثرات جریان یافتن دائمی زاینده رود بر اقتصاد اصفهان؛ از زنجیره تولید کشاورزی گرفته 
تا صنعت، گردشگری، توانایی های تولید انرژی و شرایط کلی زندگی شهروندان، همه را 

بهبود می بخشد

حال همه چیز و همه کَس خوب می شود
به گزارش صاحب نیوز؛ یکی از شاهرگ های حیاتی اصفهان زاینده رود است، رودخانه ای که به گواه تاریخ نقش 
موثری در پیشرفت و توسعه این منطقه داشته است. اما در دهه های اخیر با مشکلات جدی مانند خشکسالی، 
برداشت بی رویه از منابع آب و مدیریت نادرست مواجه شده که اثرات منفی بر اقتصاد اصفهان گذاشته است. در 

این یادداشت به بررسی اثرات جاری بودن دائمی زاینده رود بر اقتصاد اصفهان می پردازیم.
کشاورزی و دامپروری

تامین آب پایدار برای کشاورزی باعث افزایش تولید محصولات کشاورزی، بهبود امنیت غذایی و افزایش درآمد 
کشاورزان می شود و همچنین امکان کشت محصولاتی با ارزش افزوده بالاتر و متنوع سازی محصولات کشاورزی 
را فراهم می آورد.با جریان یافتن دائمی این رودخانه هزاران هکتار از اراضی حاشیه زاینده رود که تنها در مقاطعی 
از ســال مورد بهره برداری قرار می گیرند، در طول سال قابلیت کشت پیدا می کنند.با جریان دائمی آب، اصلاح 
و توسعه شبکه های کانال کشی و آبیاری با اطمینان پیگیری می شــود که کشاورزی را کارآمدتر و اقتصادی تر 
می کند.تامین منبع آبی مستمر، در کنار کشاورزی بهبود شرایط دامپروری و افزایش تولید گوشت و لبنیات را 
به دنبال دارد که کالاهای اساسی و استراتژیک محسوب می شوند و میزان تولید آن ها مستقیما بر سفره مردم 

و تورم بازار اثربخش است.
صنعت و گردشگری

در جهان صنعتی که اهمیت این بخش از اقتصاد بر هیچ کسی پوشیده نیست، آب کافی و مطمئن برای صنایع 
موجود مثل فولاد و پتروشیمی، باعث پایداری و توســعه آن ها می شود و این امر علاوه بر افزایش درآمدهای 
ریالی و ارزی موجب ایجاد اشتغال پایدار نیز در جامعه می شــود. همین امر سبب شده است جریان مداوم 
زاینده رود به عنوان عاملی جهت جذب سرمایه گذاری های جدید و توسعه صنعتی شناخته شود.همواره یکی از 
برجسته ترین شاخصه های زیبایی شهر اصفهان، جریان رودخانه زاینده رود در آن بوده است. جاذبه های تاریخی 
مانند پل ها و کناره های زاینده رود با جاری بودن آن دوباره زنده می شوند و گردشگران بیشتری را جذب می کنند 
در حالی که اهمیت توریسم و گردشگری بر هیچ کس پوشیده نیست و این صنعت اولین منبع درآمد بسیاری 
از کشورهای جهان است.ضمن این که حفظ آبادانی و جلوه های تاریخی و فرهنگی اصفهان به عنوان یک میراث 

فرهنگی، که خود ارزش غیر قابل انکاری به هویت تاریخی و ملی این شهر می افزاید، مطرح است.
انرژی و محیط زیست

در سال های اخیر شاهد آن هستیم که به ویژه در فصل تابستان با افزایش مصرف برق در کشور در عین توسعه 
ندادن منابع تولید برق، خاموشی های اجباری به مشترکان خانگی، کشاورزی و صنعتی تحمیل شده که نتیجه 
این خاموشی ها در بخش کشــاورزی و صنعت، کاهش تولید و متضرر شدن سرمایه گذاران و همچنین رشد 
قیمت ها بوده است.جاری بودن زاینده رود توربین های ایســتگاه های تولید برق آبی را به گردش درآورده و به 
تامین انرژی پایدار منطقه و در نتیجه کاهش و حذف خاموشــی های اجباری در بخش صنعت و کشــاورزی 

کمک می کند.
توسعه شهری و محیط زیست

یکی از مباحث مطرح شده در ســال های اخیر مسئله رشد و توســعه پایدار بوده که آن رشدی است که همراه 
با رعایت موارد زیست محیطی باشد. جریان آب مساوی اســت با فضای سبز بیشتر، هوای پاک تر و کاهش 
آلودگی های ناشی از فقدان جریان آب که این موضوع سبب رشد حومه ها و توسعه شهری همگام با حفاظت از 
منابع طبیعی می شود.تامین منابع آبی کافی موجب می شود تا اهالی روستاها بدون نیاز به مهاجرت به دنبال 
معیشــت، در زادگاه خود به کارهای کشــاورزی و دامپروری ادامه دهند.جریان دائمی زنده رود سبب توسعه 
زیرساخت های مرتبط با تامین آب شرب و افزایش اســتانداردهای زندگی شهرنشینان شده و اثر مستقیم 
بر جلوگیری از فرســایش خاک، حفاظت از تنوع زیستی و احیای زیســت بوم های آبی می شود.مقاله های 
متعددی در رابطه با ارتباط مستقیم سلامت جامعه و اقتصاد نگاشته شــده اند و تامین آب سالم و تمیز برای 
شرب و بهداشت، می تواند از بیماری های ناشی از آب آلوده جلوگیری کند. جاری بودن زاینده رود در از بین بردن 

فاضلاب ها و پسماندهای صنعتی کمک کرده و به بهبود شرایط زیست محیطی منجر می شود.

 دیدار رییس سازمان بازرسی استان با امام جمعه مطرح شد؛کافه اقتصاد

تاکید امام جمعه اصفهان بر تقویت هوشمندسازی اطلاعات در ادارات
حرکت به سمت هوشمندسازی و کسب اطلاعات بر اساس سیســتم اطلاعات دستگاه ها امری شایسته اســت.امام جمعه اصفهان در دیدار رییس سازمان 
بازرسی استان اصفهان با اشاره به اهمیت تکریم ارباب رجوع و مدارا با مردم گفت: مردم تخلفاتی را انجام می دهند، اما تا حدی که امکان دارد باید در وهله اول 
تذکر داد و حتی در مسئله تعزیرات و بازرسی نیز گاهی اشتباهاتی می شود.آیت ا... طباطبایی نژاد با تاکید بر سخت گیری به قاچاقچیان حرفه ای کالا در مقابل 
خرده فروشان افزود: باید از قاچاق جلوگیری کرد، مسئله اصلی این است که با قاچاقچی حرفه ای مقابله شود و اولویت اصلاح افراد باشد.وی با اشاره به اهمیت 
هوشمندسازی و استفاده از بانک اطلاعات به روزشده دستگاه ها و سازمان ها گفت: حرکت به سمت هوشمندسازی و کسب اطلاعات بر اساس سیستم اطلاعات 
دستگاه ها بسیار مناسب است و باید همه ادارات خود را به روز کنند.در این دیدار ریاست ســازمان بازرسی استان گفت: یکی از اقداماتی که قرار است اجرا شود 
این است که سیستم سازمان بازرسی را به سمت هوشمندسازی ارتقا داد و باید از بانک اطلاعاتی ادارات استفاده کنیم.شاه محمدی افزود: دوره آموزشی ویژه 
مباحث حقوقی برای کارکنان برگزار خواهد شد و هدف این است که مسائل و شکایات مرتبط با دادگستری به طور مستقیم به دستگاه مربوطه ارجاع داده شود 

و در سیستم بازرسی قرار نگیرد.

به مناسبت روز ملی 
کیفیت دراصفهان، 
واحدهای نمونه 

استاندارد تجلیل شدند
سرپرست اداره کل استاندارد و تحقیقات 
صنعتی استان اصفهان گفت: چهار واحد 
نمونه کشــوری در روز ملی اســتاندارد 
تجلیل شدند. علی مالکی افزود: حدود 
۳ هزار واحد صنعتی و تولیدی اســتان 

نشان استاندارد دارند.

عکس خبر

وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد:

 اصلاح ۷۱۰ نقطه پرحادثه  
در سال ۱۴۰۳

 وزیر راه و شهرســازی بر اصــلاح ۷۱۰ نقطه 
حادثه خیز در سال ۱۴۰۳، با همکاری استان ها 
و ســایر دســتگاه های مرتبط تاکیــد کرد.به 
گزارش خبرگزاری ایمنا و بــه نقل از وزارت راه 
و شهرســازی، مهرداد بذرپاش در نشســت 
۱۳۲ کمیســیون ایمنی راه های کشور با اشاره 
به وجود ۸۸۷ نقطه پرحادثه در کشور، اظهار 
کرد: تا کنــون ۱۶۰ نقطه از ایــن تعداد برطرف 
شــده و ۷۱۰ نقطه باقی مانده است که باید با 
همکاری اســتان ها در ســال ۱۴۰۳ اصلاح و 
برطرف شود.وی، تامین منابع مورد نیاز برای 
رفع نقاط پرحادثه و اجرای ســایر اقدامات و 
برنامه ها به منظور کاهش تصادفات و سوانح 
رانندگی را از دیگر مسائل مهمی دانست که باید 
پیگیری و محقق شــود.وزیر راه و شهرسازی 
با اشاره به لزوم تامین تجهیزات مورد نیاز در 
راســتای کاهش تصادفات اظهار کرد: در این 
زمینه قوانین و مقررات مورد نیاز برای تامین 
منابع و تجهیزات و رفع موانع اختصاص بودجه 

پیگیری خواهد شد.
بذرپاش بیان کرد: جلسات کمیسیون ایمنی 
راه ها با حضور همه دستگاه ها و نهادهای عضو 
و مشارکت پررنگ استان ها هر دو هفته یک 

بار برگزار شود.
وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: استان ها نیز 
مسائل مرتبط با اصلاح نقاط پرحادثه و کاهش 
و رفع عوامل تصادفات و ســوانح رانندگی را با 

جدیت پیگیری کنند.
نشست صد و سی و دومین نشست کمیسیون 
ایمنی راه های کشــور به ریاســت وزیــر راه و 
شهرســازی و با حضور شــهریار افندی زاده 
معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرسازی و دبیر 
کمیسیون، سردار کمال هادیانفر رییس پلیس 
راهنمایی و رانندگی فراجا و نمایندگان ســایر 
دستگاه ها به منظور بررسی رفع نقاط پرحادثه 
کشور و اقدامات سخت افزاری و نرم افزاری 
از جمله برنامه ملی کاهش سوانح و حوادث 
رانندگی ) برنامه نجات( در ســاختمان شهید 

دادمان وزارت راه و شهرسازی برگزار شد.
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ضرورت حذف سوداگران از بازارچه های مرزی؛ 

منافعی که باید به مرزنشینان برسد
معاون توسعه منطقه ای وزیر کشور با اشاره به اهمیت دورکردن سوداگران از بازارچه های مرزی گفت: ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز، وزارت کشور و سایر دستگاه های مربوطه باید با استفاده از قوانین دست سوداگران را از تجارت 

مرزی کوتاه کنند تا منافع بازارچه های مرزی به مرزنشینان برسد.
به گزارش خبرگزاری ایمنا، محسن کوشــش تبار در یک گفت وگوی تلویزیونی در شــبکه خبر پیرامون اهمیت 
بازارچه ها و اســتان های مرزی در رونق تجارت اظهار کرد: تعداد ۴۳ بازارچه مرزی در ۱۰ استان مرزی کشور با ۷ 
کشور همسایه افغانستان، پاکستان، ارمنستان، ترکیه، عراق، ترکمنستان و نخجوان آذربایجان و به صورت ملوانی 
با کشورهای عربی وجود دارد.وی افزود: از ۴۳ بازارچه مرزی ۲۲ عدد فعال و ۲۱ بازارچه غیرفعال هستند و دلیل 
فعال نبودن تعدادی از بازارچه ها افتتاح یک طرفه آن ها بدون انجام هماهنگی با کشور طرف مقابل است البته در 

زیرساخت بازارچه ها ضعف هایی مانند مستقر نبودن گمرک و نبود جاده دسترسی به بازارچه ها نیز وجود دارد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای وزیر کشور تصریح کرد: طبق برآورد انجام شده برای تامین 
زیرساخت لازم در تمام فضاهای موردنظر بازارچه ها ۱,۲۷۰ میلیارد تومان نیاز جدی وجود دارد، اما در سال ۱۴۰۲ 
برای تامین زیرساخت بازارچه ها تنها ۵۷ میلیارد تومان تخصیص داده شده است که این میزان با شرایط مورد 
نظر مطلوب فاصله معناداری دارد.کوشش تبار درباره گردش مالی بازارچه های فعال گفت: در سال ۱۴۰۰ میزان 
صادرات در بازارچه های مرزی یک میلیارد ۲۲۵ میلیون دلار و واردات انجام شده حدود ۳۵۴ میلیون دلار بود ؛اما 
در سال ۱۴۰۱ میزان صادرات به یک میلیارد و ۸۵۳ میلیون دلار و واردات به حدود ۳۵۴ میلیون دلار رسید؛ یعنی در 
این سال میزان صادرات کشور با افزایش و واردات نیز با کاهش مواجه شده است.وی افزود: در بررسی های انجام 
شده با مستقر کردن سیاست های دولت در استان های مرزی، در چهار بازارچه مرزی استان کردستان در شش 

ماه نخست سال جاری، نزدیک به ۲۰ میلیون دلار یعنی حدود ۳۶ درصد مبادلات تجاری افزایش داشته است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای وزیر کشور با اشاره به لزوم هم افزایی در همه دستگاه های 
مربوط به بازارچه های مرزی گفت: بعضی از مشکلات بازارچه ها به هماهنگی های داخلی ارتباط دارد، در دولت 
سیزدهم استان ها فعال شــده، رایزنی کرده اند و اســتان های مرزی با اســتاندارها در ایجاد، توسعه و تثبیت 
بازارچه های مرزی همکاری های لازم را انجام می دهند.کوشش تبار ادامه داد: در حال حاضر در استان گلستان 
بازارچه گمیشان، در اســتان ایلام بازارچه مهران، در آذربایجان غربی چهار بازارچه در استان هرمزگان دو بازارچه 
مرزی در حال پیگیری است که سه مورد اول از این بازارچه ها فرآیندشان طی شده و اکنون در کارگروه های سازمان 

توسعه تجارت در حال بررسی بوده است تا پس از آن برای تصویب به کمیسیون اقتصادی دولت ارسال شوند.
وی در خصوص تعدد اشــکال بازارچه ها و مراودات مرزی اظهار کرد: در حال حاضر مرز رسمی، بازارچه موقت 

غیررسمی، بازارچه موقت، گذرگاه و معبر وجود دارد و در خصوص این موارد باید ساماندهی انجام شود.

باید منافع بازارچه های مرزی به مرزنشینان برسد
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای وزیر کشور مهم ترین نکته در خصوص بازارچه های مرزی را 
دور کردن سوداگران از آن دانست و افزود: لازم است تا منافع بازارچه های مرزی به مرزنشینان برسد، از همین رو 
ضرورت دارد تا ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، وزارت کشور و سایر دستگاه های مربوطه راه های ورود سوداگران از 
جمله قاچاقچیان یا تجاری که نقش سوداگران را ایفا می کنند را ابتدا آسیب شناسی کرده پس از آن با استفاده از 

قوانین دست آن ها را از مجموعه تجارت مرزی کوتاه کنند.

وزن سنگین بازارچه های مرزی در سیاست گذاری های دولت

در ادامه سیدمحمدصادق قنادزاده، معاون سازمان توسعه تجارت گفت: شاید بازارچه های مرزی به تنهایی اثر 
شگرفی بر توسعه مناسبات تجاری اقتصادی کشور نداشته باشند، اما این مسئله کارکردهای متعدد دیگری دارد 
که حتی در سیاست گذاری ها وزن آنها بالاتر است، به طور مثال در خصوص اشتغال، ثبات فعالیت های اقتصادی 
و افزایش مهاجرت از اســتان های مرزی به سمت مرکز کشور اســتان های مرزی به عنوان تثبیت کننده روابط 
اقتصادی و سیاسی همواره برای دولت دغدغه آفرین بوده است.وی با بیان اینکه مجموعه سیاست های دولت 
باید به این سمت برود که اشتغال و معیشت مرزنشینان تضمین شود، اضافه کرد: از طرف دیگر مرزها گذرگاه کالا 
و سرویس های مختلف هستند به همین دلیل امنیت و پررونقی مرزها اهمیت دارند به عبارتی به غیراز موضوع 
صرفا تجاری موضوعات اجتماعی و حتی سیاسی و امنیتی هم بر توســعه مرزنشینی تاثیرگذار است.معاون 
سازمان توسعه تجارت با اشاره به اینکه حمایت از حوزه اقتصاد اســتان های مرزی صرفا به بازارچه های مرزی 
خلاصه نمی شود، بیان کرد: گذرگاه ها، مناطق ویژه و آزاد مشترک، پیله وری و ملوانی و ...مجموعه ای از ابزارها و 
سیاست هایی است که هدف اول از تشکیل آن ها تثبیت اقتصادی استان های مرزی و در وهله دوم رونق گرفتن 
تجارت با کشورهای همسایه است.قنادزاده تصریح کرد: در دولت سیزدهم بر موضوع بازارچه های مرزی تاکید 
ویژه ای شده است و یک بازارچه مرزی با پاکستان توسط رییس جمهور افتتاح شد و بر اساس برنامه ریزی های 
انجام شده و تفاهمات صورت گرفته شش بازارچه مرزی دیگر با پاکستان فعال می شود.وی با اشاره به اهمیت 
ایجاد زیرساخت در بازارچه های مرزی بیان کرد: قبل از افتتاح بازارچه ها مسئله زیرساخت آنها بسیار بااهمیت 
است؛ یعنی استقرار با ساعت مناسب گمرکات، مسئله استانداردها و قرنطینه ها در خصوص کالاهای کشاورزی 
و حمل ونقل و مسیرهای رسیدن به بازارچه ها.معاون سازمان توســعه تجارت در خصوص لزوم دوطرفه بودن 
بازارچه ها  گفت: برای فعال کردن بازارچه ها در برخی از کشورها مانند افغانستان مسئله وجود دارد؛ زیرا آن ها منطق 
بازارچه را قبول ندارند و فعالیت آنها را به عنوان مسیر قاچاق می شناسند؛ بنابراین بازارچه ها با مجموعه ای از اتفاقات 

نظیر اصلاح زیرساخت ها، دوطرفه بودن بازارچه ها و تعاملات با کشورهای مرزی به اهداف خود خواهند رسید.

ضرورت تجارت حول توانمندی های دو کشور همسایه در بازارچه ها
معاون سازمان توسعه تجارت با اشاره به سکونت بیش از نیمی از جمعیت کشور در استان های مرزی بیان کرد: 
موضوع تراکم جمعیت نشان دهنده اهمیت استان های مرزی در حوزه های اجتماعی و اقتصادی است. در کارگروه 
ماده ۱۲ سازمان توسعه تجارت نمایندگانی از سایر دستگاه ها وجود دارد. به طور کلی این کارگروه حامی شکل گیری 
تجارت منطقی معنادار حول محور توانمندی های دو کشور در زمینه های لیست کالاهای قابل مبادله، تعرفه، میزان 

تخفیفات و سهمیه واردات و صادرات است.
وی افزود: چنانچه صرفا یک بازارچه ای افتتاح شــود و لیســت غیرمعقولی از تقاضای کشور ما یا طرف مقابل 
نداشته باشد، آسیب های بازارچه های مرزی گذشته دوباره به وجود می آید به همین دلیل قبل از افتتاح بازارچه ها 
در ســازمان مطالعاتی حول محور اینکه وجود چه کالاهایی در فهرست مبادله با کشوری مانند پاکستان و سایر 

کشورهای همسایه به معیشت و اقتصاد مردم منطقه کمک می کند، انجام می شود.

مروری بر مهم ترین چالش های بازارچه مرزی
در ادامه، محسن شرافتی نیا، کارشناس اندیشکده دیپلماسی اقتصادی در رابطه با بررسی آسیب ها و چالش های 
بازارچه های مرزی بیان کرد: دسته اول چالش ها به مسائل زیرساختی بازارچه ها مربوط می شود، برای فعالیت 
تجاری در بازارچه های مرزی به استقرار گمرکات تست ســلامت محصولات و ذخیره سازی آن ها در انبارها نیاز 

است، به طور مثال در استان کردستان ســیلو برای ذخیره غلات و محصولات لبنی وجود ندارد که این مورد جزو 
چالش های زیرساختی محسوب می شود.

ضعف دسترسی به بازارچه های مرزی
کارشناس اندیشکده دیپلماسی اقتصادی با اشاره به ضعف در دسترســی به بازارچه های مرزی ادامه داد: از 
دستاوردهای سفر رییس جمهور به کردستان اتصال راه آهن سنندج به همدان بود، اما لازم است تا راه آهن بخش 
سنندج به مریوان هم افتتاح شود تا از این طریق دسترسی به بازارچه های این استان به مسیر ریلی صورت گیرد. 
به طور کلی بابت دسترسی به بازارچه های مرزی، زیرساخت های مواصلاتی و جاده ای ضعیفی وجود دارد که حتی 
از ریل و مسیرهای هوایی هم محروم هستند.شرافتی نیا بیان کرد: اتحادیه ها و تعاونی های پیله وری به دلیل 
مدیریت ناصحیح یا بدهی های سنگین مالیاتی یا در حال ورشکستگی اند یا ورشکسته شده اند؛ این مسئله هم 

جزو ضعف های زیرساختی محسوب می شود.
وی با اشاره به آسیب های حقوقی و قانونی تشریح کرد: بعضی قوانین در خصوص بازارچه ها در کشور تصویب 
می شود، اما کشور همسایه طرف مقابل خیلی به آن پایبند نیست، به طور مثال در سال های ۹۹-۹۸ کشور ترکیه 
بازارچه مرزی پیرانشهر را به رسمیت نشناخته بود، بنابراین نیاز است در جهت گسترش روابط تجاری با کشورهای 
همسایه از ابزارهای دیپلماسی اقتصادی استفاده شود تا با این اقدام در زمینه اشتغال مردم مرزنشین هم اتفاق 

موثری رقم بخورد.

امید به کاهش قاچاق کالا با بازارچه های مرزی
شرافتی نیا در خصوص چالش بعدی بازارچه های مرزی توضیح داد: در کنار مسیرهای رسمی ورود کالا به کشور 
فعالیت گسترده قاچاق نیز دیده می شود، به همین خاطر یکی از برکات بازارچه های مرزی می تواند این موضوع 

باشد که تمام فعالیت های غیررسمی در دل بازارچه های مرزی انجام شود.
کارشناس اندیشکده دیپلماسی اقتصادی در رابطه با آسیب های اجتماعی و سیاسی بازارچه های مرزی بیان کرد: 
با فعالیت نهادهای امنیتی مانند مرزبانان در بازارچه های مرزی، می توان آنها را از گزند راهزنان و مسائل مربوط 
به قاچاق حفظ کرد. علاوه بر موارد گفته شده، در بازه های زمانی مختلف رونق و توسعه بازارچه ها درگیر تصمیمات 
سیاسی کشور همسایه طرف مقابل می شود در این زمان ها فعالیت بازارچه ها مختل می شود و به تبع آن تجار هم 

نمی توانند به صورت مستمر فعالیت تجاری خود را انجام دهند.
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 یادگاری که از دوران حکمرانی ایلخانان مسلمان مغول در اصفهان به  جا مانده است؛

اینجا خیابان هاتف؛ بقعه فراموش شده جعفریه

 بقعه امامزاده جعفر از جمله تک بناهای برج مانندی است 
که از قرن هشــتم هجری و دوران حکمرانــی ایلخانان 
مسلمان مغول در اصفهان به یادگار مانده و شخصیت های متعددی در آن 
مدفون شده اند، اما نامی از این بنای تاریخی مطرح نیست و گرد فراموشی 
بر سر و روی آن پاشیده شده است.به گزارش خبرگزاری ایمنا، زمانی که به 
خیابان هاتف سری می زنیم و سراغی از بقعه جعفریه می گیریم، جز چند 
شخص محلی، کسی سراغی از جزییات این امامزاده ندارد و عده ای هم آن 
را به اسم امامزاده اسماعیل که روبه روی آن قرار دارد، می شناسند، در حالی 
که امامزاده جعفر کــه با نام بقعه جعفریه هم خوانده می شــود، بنایی به 
جامانده از دوره حکومت ایلخانان مغول در ایران است که امروزه در حاشیه 
غربی خیابان هاتف مقابل ورودی بازارچه امامزاده اســماعیل و در محله 
قدیمی خوشینان است و در شمار بناهای زیبای آغاز سده هشتم هجری 
قرار دارد و در تاریخ ۱3۱2/۰۵/۰۹ به شماره ثبت ۱۹۸ در مجموعه آثار تاریخی 
ایران ثبت شده است.این بقعه دارای تزئینات کاشی کاری بوده که تزئینات 
کاشی آن به خط ساده کوفی برجسته و معرق در زمینه ای فیروزه ای و عبارت 
بسم ا...الرحمن الرحیم شامل آیات ۱۶۴ تا ۱۶۷ سوره مبارکه آل عمران بر آن 
نوشته شده اســت، کتیبه دوم گنبد به خط سفید معرق بر زمینه لاجوردی 
شامل آیت الکرسی و در قسمت آخر کتیبه، سال ساخت گنبد به تاریخ ۷۵2 

هجری قمری نوشته شده است.

طرح توسعه امامزاده جعفر  و مرتضی به تصویب سازمان اوقاف کشور 
رسیده است

حجت الاسلام اصغر توســلی، رییس اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان 
اصفهان درباره طرح توســعه این امامزاده به خبرنگار ایمنا می گوید: طرح 
توسعه امامزاده جعفر و مرتضی در خیابان هاتف در سازمان اوقاف کشور 
به تصویب رســیده اســت که برای آن مســاحتی را در نظر و آن را مصوب 
کرده اند.وی با بیان اینکه املاکی که در این طرح وجود دارد باید به صورت 
فریز شده اعلام شود، می افزاید: طبق طرحی که وجود دارد، درصدد بودیم 
که کل خانه های اطراف امامزاده خریداری شود تا این موضوع را به صورت 
کلی حل و فصل کنیم، اما تنها خریداری یک منزل به صورت قطعی انجام 
شده است.رییس اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان اصفهان خاطرنشان 
می کند: چون می خواهیم هزینه هــا را کاهش دهیم، باید منازل دیگر هم 
تعیین تکلیف شــوند تا بتوانیم طرح تخریب و ساخت وساز آن ها را اجرا 
کنیم، در این راستا اگر در مورد مباحث میراث فرهنگی آن مجوز لازم را صادر 
شود، سریع اقدام خواهیم کرد.توســلی تصریح می کند: ورودی امامزاده 
جزو میراث فرهنگی است و اقدامات لازم باید از سمت میراث انجام شود، 
در این مسیر ما آمادگی پرداخت هزینه آن را داریم.وی با اشاره به موضوع 
رونق گردشگری در امامزاده جعفر نیز خاطرنشان می کند: در جلسه ای که با 
تورها داشتیم از آن ها خواستیم در برنامه هایی که برای گردشگران خارجی 
دارند، نام اماکن مذهبی را هم بیاورند و ما آمادگی داریم و اغلب تورها این 

کارها رو پیگیری می کنند.

چرا باید از بودجه های دولتی محروم بمانیم؟

رییس اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان اصفهان بیان می کند: بنا بوده که 
مرمت این محل توسط میراث فرهنگی انجام شود که هنوز اتفاق نیفتاده 
و سوالی که مطرح اســت این اســت که چرا ما باید از بودجه های دولتی 
محروم بمانیم؟توسلی همچنین درباره فروش قبور نزدیک بنای تاریخی 
امامزاده جعفر می گویــد: از قبل این اتفاق رخ داده و در آینده شــاهد این 

اتفاق نخواهیم بود.

هزینه مرمت اماکن ثبت میراث توسط مالک تامین شود

زمانی که به محوطه این امامزاده پا می گذاریم، با صحنه هایی ناخوشایند و 
در تناقض با مکانی تاریخی مواجه می شویم؛ دیوارهای ریخته، خانه های 
مخروبه اطــراف امامــزاده و قبوری کــه در محوطه جا خــوش کرده اند؛ 
نشان دهنده هرجایی اســت جز مکانی مربوط به دوره ایلخانی.همچنین 
امیرحســین اســماعیلی پور، معاون بهره وری اقتصادی اداره کل اوقاف 
اصفهان در این باره اظهار می کند: طبق مصوبه مجلس شــورای اســلامی 
باید هزینه مرمت اماکنی که ثبت اداره میراث فرهنگی شدند، توسط مالک 
تامین شــود و تعمیر و مرمت امامزاده جعفر و مرتضی توسط اداره اوقاف 
صورت پذیرفته اســت.وی می افزاید: هرچند که از سمت میراث فرهنگی 
بسته به توان آن ها کمک هایی به بقعه هایی که میراثی بوده است شده، اما 
در حد مرمت نبوده است.معاون بهره وری اقتصادی اداره کل اوقاف اصفهان 
می گوید: هفدهم خرداد سال جاری از طرف سیدمهدی موسوی، معاون 
میراث در مورد امامزاده جعفر مرتضی و دو ساختمان آن نامه ای به ما نوشت 

و ۱۴ نکته در آن اعلام کرده بود که باید این نکات طبق ضوابط مرمت شوند.

تا زمان مرمت بنا برنامه ای برای نصب تابلو نداریم
اســماعیلی پور ادامه می دهد: ما بر اســاس ضوابطی که اداره کل میراث 
فرهنگی اعلام کرده بود، یک آگهی استعلام نوشتیم و قید کردیم که بناها باید 
رتبه بندی میراثی داشته باشند، در ادامه سه نفر شرکت کردند و ضمانت نامه 
ارائه دادند و در نهایت پیمانکاری که کمترین مبلغ را اعلام کرده بود، انتخاب 
و قرارداد وی در سیستم ثبت و تامین اعتبار شد که هزینه آن از محل درآمد 
بقعه تامین شــده اســت.وی درباره نصب تابلو برای این امامزاده ادامه 
می دهد: نصب تابلو طی مراحل سخت و قانونی توسط شهرداری صورت 
می پذیرد و تا زمانی که مرمت این بنــا صورت نگیرد، برنامه ای برای نصب 
تابلو در این مکان نداریم و در صورت انجام، پیگیری آن باید توسط هیئت امنا 
انجام شود.معاون بهره وری اقتصادی اداره کل اوقاف اصفهان در مورد ملک 
مجاور این بنا که خریداری و تخریب شده است، تاکید می کند: باید طرح 
آن توسط سازمان اوقاف مصوب شود، در این راستا هیئت امنای امامزاده 
درخواستی مبنی بر تبدیل این مکان به سالن اجتماعات دوطبقه داشت که 
از سمت ما تایید شد و به آن ها ابلاغ کردیم تا طرح را تهیه کنند و بعد از بررسی 
طرح توسط ما، طرح باید برای سازمان اوقاف فرستاده شود و بعد از تایید 
سازمان، مرحله به مرحله طبق مبلغی که موجود است آگهی کنیم و پیمانکار 
برای انجام آن قرار می دهیم، اما تا پایان ســال جاری، صرفا بحث کاری و 

عمرانی ما همان قراردادی است که به تازگی امضا شده است.

 گرد و غبار فراموشی بر هنر سنتی گیوه دوزی آباده
هنر سنتی گیوه دوزی آباده چندین سال می شود که از عمرش می گذرد ولی چند وقتی است که پاپوش 
خارجی، رمق راه رفتن را از او گرفته است.به گزارش خبرنگار ایسنا، گیوه دوزی، یکی از صنایع دستی 
استان فارس است که در شهر آباده سابقه ای کهن و دیرینه دارد؛ اما این روزها دیگر کسی کمتر گیوه 
بر پا می کند.این در حالی است که سمت وسوی اســتفاده از تولیدات ماشینی افزایش یافته است، 
حداقل بر اساس ادعای برخی از دوستداران هنرهای دیرین، تمایل مردم به بهره مندی از محصولات 
صنایع دستی به ویژه » گیوه « بسیار کم شده است و نســل های کنونی دیگر مایل به فعالیت در این 
حوزه نیســتند.البته نوســانات اقتصادی، نبود ثبات در بازار، گرانی مواد اولیه، کاهش قدرت خرید 
مردم و استقبال کم از محصولات صنایع دستی باعث شده است تا بسیاری رشته های صنایع دستی 
مانند»گیوه دوزی« با بی رونقی مواجه شود.چند روز پیش هم این رسانه برای پیگیری و احیای این 

صنایع دستی محتوایی منتشر کرد؛ اما همچنان پیگیری های این رسانه ادامه دارد.

تنها جوان گیوه دوزی آباده ای از دغدغه هایش می گوید
علی مستغنی، جوان 2۶ ساله از جوانان شمال استان فارس است که کارشناسی پرستاری دارد؛ اما به 
دلیل علاقه ای که به شغل گیوه دوزی داشته این صنایع دستی را از ۱۵ سالگی شروع کرده و نزدیک به ۱۱ 
سال است که در این عرصه مشغول به فعالیت است.وی در گفت وگو با خبرنگار ایسنا گفت: گیوه دوزی 
شــغلی بود که از پدربزرگم یاد گرفتم چرا که در قدیم گیوه دوزی یکی از شــغل های پردرآمد این شهر 
به حساب می رفت.مستغنی با بیان اینکه گیوه آباده در جنوب کشور معروف و مطرح بوده است، افزود: 
جوانان امروز دیگر به دنبال تولید مواد مورد نیاز »گیوه دوزی« نیستند و بیشتر آنان به دنبال کفش های 
ماشینی و صنعتی هستند.این گیوه دوز آباده ای با بیان اینکه هم اکنون در آباده 3 گیوه دوز بیشتر وجود 
ندارد و ما باید برای احیای این صنایع دســتی تلاش کنیم، تصریح کرد: کمبود مواد اولیه در این شغل 
می تواند عامل اصلی و کاهش استقبال از این محصول شود که این شغل با بی رونقی رو به رو کرده است.

وی با اشاره به اینکه فقط عده ای از زن و مرد سالمند و سالخورده، تخت کشی و رویه بافی )رویه چینی( 
و چرم ســازی برای تولید »گیوه« را انجام می دهند، یادآور شد: بیشترین مشــتری های ما برای این 
صنایع دستی عشیره های قشقایی و بختیاری هستند که برای لباس های سنتی شان از این صنایع دستی 
استفاده می کنند.مستغنی با بیان اینکه حمایت از این حرفه بسیار مهم است که متاسفانه در این شهر 
فرهنگ ســازی گیوه دوزی انجام نشده است، افزود: از مسئولان درخواســت داریم که در هنرستان ها، 
گیوه دوزی را به دانش آموزان علاقه مند آموزش دهند چرا که هنرجویان گیوه دوزی باید از ســن ۱۵ الی 
۱۶ سالگی شروع کنند و با گذشت چند سال استاد کار ماهر شوند.این گیوه دوز آباده ای ادامه داد: ما برای 
شروع این صنایع دستی از وام و تسهیلاتی برخوردار شده ایم و با حمایت میراث فرهنگی و شهرداری در 
تیمچه صرافیان حجره ای به این امر اختصاص داده شد که توانست به ما کمک کند.وی تصریح کرد: از 
مســئولان می خواهیم که از بنده که تنها گیوه دوز جوان شمال استان فارس هستم، حمایت مالی کنند. 
همچنین از شهرداری و میراث فرهنگی درخواست می کنیم که برای تبلیغات این هنر تلاش کنند و بستری 
را برای آموزش این هنر دستی فراهم  آورند.وی بیان کرد: جلسه ای در شورای شهر آباده با حضور هنرمندان 
این شهر برگزار شد که ما مشکلاتی را که در این عرصه صنایع دستی داشتیم بیان کردیم؛ اما شورای شهر 
در پاسخ به ما بیان کردند خودتان می دانید بروید در اینترنت بازار کســب راه بیندازید و مسئولان شهر 
نهایتا تنها کاری که می کنند از مغازه ها بازدیدی می کنند و می گویند خسته نباشید و می روند.مستغنی 
در پایان یادآور شد: از مسئولان شهر درخواست می کنیم با حمایت های رسانه ای و مالی برای احیای این 
صنایع دستی تلاش کنند.محمدعلی جباری، مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
شهرستان آباده نیز در این رابطه گفت: در حوزه صنایع دستی در آباده، صدور کارت و تسهیلات پرداخت 
می شود و کسانی که برای این صنایع دستی درخواست تسهیلات تبصره ۱۶ و صدور کارت درخواست دهند 
جزو اولویت هستند و ما حمایت شان می کنیم.وی با بیان اینکه در این عرصه کمبود متقاضی داریم؛ اما 
اگر بستر را در شهرستان فراهم کرده و مکانی را برای آموزش آماده کنیم قطعا متقاضی آموزش این هنر 
پیدا می کند، افزود: اکنون در اداره میراث کارگاه های منبت راه اندازی شــده است و می توانیم به همین 

شکل برای گیوه دوزی برنامه ریزی کنیم.

خبر

مفاد آراء
8/189 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامــه قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر رای شــماره 2649 مورخ 1402/7/17 هيات اول موضوع قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی مســتقر در 
واحد ثبتی حــوزه ثبت ملک جنوب اصفهــان تصرفات مالکانــه بلامعارض 
متقاضی، مالکيت  آقای حســين وحيد دســتجردی به شناســنامه شــماره 
3 کدملــی 1288699565  صــادره اصفهــان فرزند عباس در ششــدانگ 
يکباب ســاختمان  به مســاحت 142/57 متر مربع مفروزی از  پلاک شماره 
131 فرعــی از 4483   اصلــی واقع در اصفهــان بخش 5 حــوزه ثبت ملک 
 جنوب اصفهان می باشــد  در ازای مالکيت رسمی مشــاعی اوليه مفروز ثبتی

 گرديده است.
 لذا بــه منظور اطلاع عمومــی مراتــب در دو نوبت به فاصلــه 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولين  آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رســيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1402/08/07              

 تاريخ انتشار نوبت دوم: 1402/08/22
م الف: 1593612  

مهدي شبان رئيس ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
مفاد آراء

8/190 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامــه قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي

برابر آراء شماره 463 مورخ 1402/2/14 و 1698 مورخ 1402/5/11 و 1699 
مورخ 1402/5/11 و 1700 مــورخ 1402/5/11 هيــات اول موضوع قانون 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبــت ملک جنوب اصفهان تصرفــات مالکانه بلامعارض 
متقاضی، مالکيــت  آقای رضا رضا زاده  مبارکه  به شناســنامه شــماره 365 
کدملی 5419197261  صادره لنجان فرزند مرتضی در 1/44  دانگ مشــاع 
از ششدانگ يکباب ساختمان سه طبقه  به مساحت 191/87 متر مربع  پلاک 
شماره 328  فرعی از 4348   اصلی واقع در اصفهان بخش 5 حوزه ثبت ملک 
جنوب اصفهان و مالکيت آقای مجيد کريمی علون آبادی به شناسنامه شماره 
150 کدملی 5658973538 صادره کوهپايــه فرزند صفرعلی در 2/28 دانگ 
مشاع از ششدانگ يکباب ساختمان ســه طبقه به مساحت 191/87 متر مربع 
پلاک شــماره 328 فرعی از 4348 اصلی واقع در اصفهان بخش 5 حوزه ثبت 
ملک جنــوب اصفهان و مالکيت آقای محمد علی شــريفيان دســتجردی به 
شناسنامه شماره 1464 کدملی 1288851448 صادره اصفهان فرزند احمد در 
1/14 دانگ مشاع از ششدانگ يکباب ساختمان سه طبقه به مساحت 191/87 
متر مربع پلاک شــماره 328 فرعی از 4348 اصلی واقع در اصفهان بخش 5 
حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان و مالکيت خانم اعظم شريفيان دستجردی به 
شناسنامه شماره 22971 کدملی 1282699083  صادره اصفهان فرزند صادق 
علی در 1/14 دانگ مشاع از ششدانگ يکباب ساختمان سه طبقه به مساحت 
191/87 متر مربع پلاک شــماره 328 فرعی از 4348 اصلی واقع در اصفهان 

بخش 5 حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان در ازای مالکيت رسمی مشاعی اوليه 
مفروز ثبتی گرديده است.

لذا به منظور اطــلاع عمومی مراتب در دو نوبت به فاصلــه 15 روز آ گهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولين  آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رســيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1402/08/07              

 تاريخ انتشار نوبت دوم: 1402/08/22
م الف: 1593349 

 مهدي شبان رئيس ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
مفاد آراء

8/191 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آييــن نامه قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي

 برابر آرا صادره هيات هاي موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و 
ساختمان هاي فاقد ســند رسمي مســتقر در واحد ثبتي منطقه غرب اصفهان 
تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضيان محرز گرديده اســت لذا مشخصات 
متقاضيان و املاک مورد تقاضا به شرح زير به منظور اطلاع عموم در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهي مي شود .در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکيت متقاضيان اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک تسليم و پس از اخذ 
رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تســليم اعتراض دادخواست خود را به مرجع 

قضايي تقديم نمايد. 
رديف 1-برابر راي شــماره 10805  مورخ 1402/06/07 هيات  اول مالکيت 
آقای پرويز صادقی به شناســنامه شــماره 1035  کدملــي 1287648002 
صادره اصفهان فرزند ولی اله در ششــدانگ يکباب ســاختمان به مســاحت 
139/26  متر مربع پلاک شــماره 371  فرعی از 40  اصلــي واقع در اصفهان 
بخش 14 حوزه ثبت ملک غــرب اصفهان مع الواســطه از محمد علی ترکی 
 لمجيری ســند 54540 مورخ 51/06/23 دفترخانه 29 اصفهان تائيد و محرز 

گرديده است.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1402/08/22
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1402/09/07

م الف: 1603018 
 شهرياري رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک غرب اصفهان 

فقدان سند مالکیت
8/192 شماره نامه: 140285602024008611- 1402/08/17 نظر به اينکه 
سند مالکیت شــش حبه و سه دهم حبه مشــاع از هفتاد و دو حبه شش دانگ 
پلاک ثبتی شماره 24996 فرعی از 5000  اصلی واقع در بخش پنج اصفهان به 
نام زهرا عیوضی محمود آبادی تحت شماره چاپی 500190 سری ب سال 97 
و دفتر الکترونیک 139720302024021531 ثبت و صادر و تســلیم گرديده 
است،  سپس نامبرده  با ارائه درخواســت کتبی به شماره وارده 1402/4464 
مورخ 1402/07/15 به انضمام دو برگ استشهاديه محلی که امضا شهود آن 
ذيل شــماره 16897 مورخ 1402/07/15 به گواهی دفترخانه 152 اصفهان 
رسیده است مدعی است که ســند مالکیت آن به علت جابجايی مفقود گرديده 

 اســت و درخواســت صدور المثنای ســند مالکیت ملک فوق را نموده است.  
لذا مراتب  به استناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آئین نامه قانون ثبت 
در يک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک 
مرقوم يا وجود سند مالکیت نزد خود می باشد از تاريخ انتشار اين آگهی ظرف 
مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت يا سند معامله به 
اين اداره تسلیم و رسید اخذ نمايد تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به 
ارائه کننده سند مسترد گردد بديهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید 
يا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت يا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور 

سند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. 
م الف: 1603207 

شبان رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
فقدان سند مالکیت

8/193 شــماره نامــه: 140285602024008606- 1402/08/17 نظر به 
اينکه سند مالکیت شــش حبه و سه دهم حبه مشــاع از هفتاد و دو حبه شش 
دانگ پلاک ثبتی شــماره 24997 فرعی از 5000  اصلــی واقع در بخش پنج 
اصفهان به نام خانم زهرا عیوضی محمود آبادی تحت شماره چاپی 500294  
سری ب سال 97 و دفتر الکترونیک 139720302024021634 ثبت و صادر 
و تسلیم گرديده اســت،  ســپس نامبرده  با ارائه درخواســت کتبی به شماره 
وارده 1402/4466 مــورخ 1402/07/15 بــه انضمام دو برگ استشــهاديه 
محلی که امضا شهود آن ذيل شــماره 16894 مورخ 1402/07/15 به گواهی 
دفترخانه 152 اصفهان رسیده است مدعی اســت که سند مالکیت آن به علت 
جابجايی مفقود گرديده است و درخواســت صدور المثنای سند مالکیت ملک 
 فوق را نموده است.  لذا مراتب  به اســتناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 
آئین نامه قانون ثبت در يک نوبت آگهی می شــود چنانچه کسی مدعی انجام 
معامله نسبت به ملک مرقوم يا وجود ســند مالکیت نزد خود می باشد از تاريخ 
انتشــار اين آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبــا ضمن ارائه اصل 
ســند مالکیت يا ســند معامله به اين اداره تسلیم و رســید اخذ نمايد تا مراتب 
صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بديهی است 
اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید يا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت 
 يا سند معامله ارائه نشــود اقدام به صدور ســند مالکیت المثنی طبق مقررات 

خواهد شد.
 م الف: 1603210

 شبان رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
فقدان سند مالکیت

8/194 شماره نامه: 140285602024008349- 1402/08/11 نظر به اينکه 
چهل و سه سهم مشاع از هفتاد و دو سهم پلاک 87 فرعی از 4482 اصلی واقع 
در بخش 5 اصفهان به شماره چاپی سند برگی 480289 سری ب سال 99 به 
شــماره دفتر الکترونیکی 140020302024000149 به نام  آقای محمدرضا 
حاجی عبدالخالق سابقه ثبت و صدور سند مالکیت دارد سپس دو مورد بازداشت 
دائم به موجب دستور شماره 140009990032588255 مورخ 1400/09/06 
صادره از شعبه ســوم اجرای احکام مدنی شهرستان اصفهان ) مجتمع قضايی 
شهید سردار حاج قاسم سلیمانی( بازداشت می باشد و به موجب دستور شماره 
140009990032978764 مورخ 1400/09/08 صادره از شعبه اول اجرای 
احکام کیفری دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان اصفهان ) مجتمع اجرای 
احکام کیفری( بازداشت می باشــد و يک مورد بازداشت دائم به موجب دستور 
شماره 140009990013342106 مورخ 1400/4/23 صادره از شعبه هشتم 

اجرای احکام مدنی شهرستان اصفهان ) مجتمع قضايی شهید سردار حاج قاسم 
سلیمانی( بازداشت می باشد از مالک مذکور با ارائه درخواست 024502 مورخ 
1401/07/15 به انضمام دو برگ استشهاديه محلی که امضاء شهود آن ذيل 
شــماره يکتای 14020215590800041 و رمز تصديق 659436 و شــماره 
ترتیب 9155 مورخ 1401/07/18 به گواهی دفترخانه اســناد رســمی 316 
اصفهان رسیده اســت  مدعی است که ســند مالکیت به علت جابجايی مفقود 
و درخواست صدور المثنی ســند مالکیت را نموده  لذا مراتب  به استناد تبصره 
يک اصلاحی ذيل ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در يک نوبت آگهی می شود 
چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم يا وجود سند مالکیت 
مذکور نزد خود می باشد از تاريخ انتشار اين آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض 
خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت يا ســند معامله به اين اداره تسلیم و 
رسید اخذ نمايد تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند 
مسترد گردد بديهی اســت اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید يا در صورت 
اعتراض اصل سند مالکیت يا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکیت 

المثنی طبق مقررات خواهد شد. 
م الف: 1602935 

شبان رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
تبصره 3 ذیل ماده 120 

8/195 شــماره نامــه: 140285602024008373- 1402/08/17 نظر به 
اينکه ششــدانگ ســند مالکیت شــماره پلاک 135 فرعی از 15261 اصلی 
واقع در بخــش 5 اصفهان به شــماره صفحه 281 دفتر 725 و شــماره چاپی 
ســند دفترچه ای 163196 به نام آقــای عبداله کشــاورزی بروجنی و خانم 
جمیله رجبی بروجنی سابقه ثبت و صدور ســند مالکیت المثنی دارد سپس به 
موجب گواهی های انحصار وراثت شماره 140009390002849166 مورخ 
1400/03/22 شعبه 57 حقوقی شورای حل اختلاف اصفهان و انحصار وراثت 
شماره 140009393071221 مورخ 1400/03/26 شعبه 54 حقوقی شورای 
حل اختلاف اصفهان فوت نموده اند و ورثه حین الفوتــش عبارتند از: مهدی 
 کشاورز )پسر( و مهرنوش کشاورزی )دختر( و زهرا کشاورزی بروجنی)دختر(
 عذرا کشاورزی بروجنی )دختر( و زهره کشــاورزی بروجنی )دختر( و مهری 
کشاورز بروجنی )دختر( می باشند سپس سه نفر از ورثه  به نام های خانم مهری 
کشاورز بروجنی و عذرا کشــاورزی بروجنی و زهره کشاورزی بروجنی با ارائه 
درخواست شــماره 29170 مورخ 1402/08/11 بانضمام دو برگ استشهاديه 
محلی که امضاء شهود آن ذيل شماره يکتا 140202155899000527 و رمز 
تصديق 286090 به گواهی دفترخانه اسناد رسمی 152 اصفهان رسیده است 
درخواست صدور ســند مالکیت  المثنی نموده اعلام نموده اند که سند مالکیت 
مذکور نزد خانم زهرا کشاورز می باشــد که به موجب تبصره 3 ذيل ماده 120 
آئین نامه قانون ثبت بدوا به نامبرده اخطــار و به جهت انقضای مدت ده روز از 
تاريخ ابلاغ اخطاريه و عدم مراجعه و تحويل سند مالکیت به اين منطقه ثبتی، 
مراتب يکبار آگهی تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم 
می باشــد و يا مجوز قانونی جهت نگهداری ســند مالکیــت دارد به اين اداره 
ارائه و يا نســبت به تحويل ســند مالکیت مذکور اقدام نمايد در غیر اينصورت 
پس از پايان مهلــت ده روز از انتشــار آگهی و عدم وصــول اعتراض موجه، 
 ســند مالکیت طبق مقررات صادر و ســند مالکیت  اولیه از درجه اعتبار ساقط 

خواهد شد. 
م الف: 1602957 

 شبان رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان



دوشنبه  22  آبان  1402 /  28  ربیع الثانی  1445  /  13  نوامبر    2023 / شماره 3951 
رییس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان اصفهان خبرداد:

برخورد بدون اغماض پلیس راهور با عبور وسایل نقلیه از خط ویژه
رییس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان اصفهان از برخورد بدون اغماض عبور وسایل 
نقلیه در خطوط ویژه مربوط به اتوبوس های BRT و اعمال قانون توسط دوربین های هوشمند خبر داد.

اصغر زارع، رییس پلیس راهور اســتان اصفهان در گفت وگو با خبرنگار فارس در اصفهان اظهار داشت: 
هم اکنون تمامی خطوط ویژه مخصوص عبور اتوبوس های BRT در شهر اصفهان مجهز به دوربین های 
هوشمند نظارت تصویری هستند، بنابراین هر وسیله نقلیه ای که در این خطوط عبور کند مورد اعمال قانون 
قرار خواهد گرفت.وی، جریمه عبور از خط ویژه را ۸۰۰ هزار ریال عنوان کرد و افزود: برخورد پلیس با وسایل 
نقلیه ای که از خط ویژه عبور کنند قاطعانه و بدون اغماض اســت به گونه ای که اگر یک خودرو از خطوط 
ویژه مختلف عبور کند برای هر بار عبور غیرمجاز از این خطوط جریمه خواهد شد و بر تعداد جریمه های 
خودروی وی افزوده می شود.زارع با اشاره به خطرات و حوادث عبور وسایل نقلیه در خطوط ویژه گفت: 
گاهی با مواردی مواجه هستم نظیر اینکه موتورسوار یا راننده یک خودرو پشت سر اتوبوس بی آر تی از خط 
ویژه عبور می کند و به دلیل ترمز اتوبوس دچار حادثه می شود.رییس پلیس راهور استان اصفهان با بیان 
اینکه چندین مورد حادثه ناگوار در خطوط ویژه بی آرتی رخ داده است، بیان کرد: به موتورسواران و رانندگان 
خودروها اکیدا توصیه می کنیم که از تردد در خطوط ویــژه اتوبوس های بی آرتی خودداری کنند و تاکید 

می کنیم که به هیچ وجه به این خطوط وارد نشوند.
 

معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان اصفهان:

مدت خدمت دوره ضرورت تغییر دیگری نخواهد داشت
معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان اصفهان گفت: با توجه به ابلاغ اخیر کاهش مدت خدمت 
از سوی ستاد کل نیروهای مســلح، مدت خدمت دوره ضرورت تغییر دیگری نخواهد داشت.مهرداد 
پناهپوریان، معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان اصفهان در گفت وگو با خبرنگار فارس در 
اصفهان اظهار داشت: نحوه تعیین مدت خدمت دوره ضرورت در قوانین موجود تعیین تکلیف شده است 
و برابر ماده ۴ قانون خدمت وظیفه عمومی در صورتی که مشمولان، مازاد و یا کمتر از تعداد مورد نیاز باشند، 
ستاد کل نیروهای مسلح نسبت به پیشنهاد کاهش یا افزایش مدت خدمت دوره ضرورت اقدام می کند.

وی با بیان اینکه با توجه به کاهش ۳ ماهه مدت خدمت دوره ضرورت که اخیرا بر این اساس ابلاغ شده 
است، افزود:  هیچ تغییری در قوانین و مقررات خدمت وظیفه عمومی از قبیل معافیت جدید یا کاهش 
مدت خدمت  در دستور کار نیست.پناهپوریان خاطرنشان کرد: تنها مرجع رسمی اطلاع رسانی پیرامون 
مقررات خدمت ســربازی، ســازمان وظیفه عمومی فراجا بوده و از کلیه جوانان تقاضا می شود ضمن 
عدم توجه به گمانه زنی ها و شایعات طرح شده از جانب افراد غیرمسئول در این حوزه برابر اطلاع رسانی 
رسمی از مراجع ذی صلاح نسبت به برنامه ریزی برای آینده خود و مشارکت در امر تامین امنیت میهن 

عزیزمان اقدام کنند.
 

دستگیری عامل تشویش اذهان عمومی در فضای مجازی
فردی که در فضای مجازی باعث تشویش اذهان عمومی شده بود، شناسایی و دستگیری شد.به گزارش 
خبرگزاری صداوسیما، مرکز اصفهان؛ رییس مرکز اطلاع رسانی فرماندهی انتظامی استان گفت: در پی 
انتشار مطالب و فیلم های غیر واقعی در بستر فضای مجازی و دعوت کاربران به اخلال در نظم و امنیت 
عمومی، موضوع به صورت ویژه در دســتور کار ماموران ســازمان اطلاعات پلیس اصفهان قرار گرفت.

سرهنگ مسعود طریفی افزود: پس از تحقیقات پلیس این متهم در یک عملیات ضربتی با همراهی 
مرجع قضایی در اصفهان شناسایی و دستگیر شد.وی گفت: تمامی صفحات فضای مجازی متعلق به 
متهم حذف و وی نیز برای رسیدگی به جرم خود تحویل مراجع قضایی شد.سرهنگ طریفی ادامه داد: 
پلیس فضای مجازی را به صورت هوشمندانه رصد می کند و با برهم زنندگان امنیت در این فضا قاطعانه 

برخورد خواهد کرد.

موضوع آلودگی هوای کلانشهر اصفهان سال هاست گریبانگیر مردم این شهر است و با وجود آمد و 
رفت دولت ها، نه تنها این آلودگی کمتر نشده بلکه بیشتر هم شده است؛

ریه هایی که زمین پاسکاری تقصیرات و مسئولیت ها شده!

 منابع آلاینــده اثرگذارترین رکن آلودگی هوا هســتند و 
تحقیقات نشــان می دهد که میزان مرگ و میر منتسب 

به آلودگی هوا در اصفهان در سال های ۹۷ تا ۹۹ حدود ۲ برابر شده است.
مدیــرکل مدیریت بحران اســتانداری اصفهــان در غروب روز سه شــنبه 
۱۶ آبان مــاه از تعطیلی مدارس نوبت صبح اصفهان و خمینی شــهر در روز 
چهارشنبه ۱۷ آبان به دلیل استمرار آلودگی هوا طی چند روز اخیر خبر داد.

روز جمعه ۱۹ آبان ماه شــاخص کیفی هوای اصفهان در ایستگاه کردآباد با 
AQI( ۲۰۳( در وضعیت بنفش و بســیار ناســالم و در احمدآباد، انقلاب، 
خرازی، دانشــگاه صنعتی، رهنان، زینبیه، میرزا طاهر و ولدان با رقم بالای 
AQI(۱۵۰( در وضعیت قرمز و ناســالم بــرای همه گروه ها قــرار گرفت.

این روزها در حالی شــاهد آلودگی هوای شــهر اصفهان هستیم که هنوز 
 به وارونگی هوا و اســتفاده از سوخت مازوت نرســیده ایم پس منشأ این

 آلودگی کجاست؟
موضوع آلودگی هوای کلانشهر اصفهان سال هاست گریبانگیر مردم این شهر 
است و به رغم آمد و رفت دولت ها نه تنها این آلودگی کمتر نشده بلکه بیشتر 

هم شده است. علت چیست؟
آلودگی هوای اصفهان مخاطرات بسیاری برای مردم این شهر و اطراف آن 
به همراه داشته است به طوری که به گفته مدیران بخش بهداشت و درمان 
استان، تحقیقات نشان می دهد که میزان مرگ و میر منتسب به آلودگی هوا 

در اصفهان در سال های ۹۷ تا ۹۹ حدود ۲ برابر شده است.

مصوباتی که اجرا نشده است
موضوع جابه جایی واحدهای آجرپزی به خارج شعاع ۵۰ کیلومتری مرکز 
شهر اصفهان, در ســال ۸۸ در شــورای برنامه ریزی استان اصفهان مطرح 
و مصوب شــد، اما به دلیل مشــخص نبودن مقصد جابه جایــی و نبودن 
سیاستگذاری مشخص، این مصوبه عملی نشــد.پس از ۱۰ سال در بهمن 
ماه ۱۳۹۸، ماموریت مطالعه پهنه بندی استقرار واحدهای آجرپزی به گروه 
برنامه ریزی و آمایش سرزمین و بهره وری سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان محول شد که آن سازمان با استفاده از داده های مکان محور، بازدید 
میدانی و جلســات کارشناســی، پهنه های پیشــنهادی و سیاست های 
ساماندهی و استقرار صنعت آجر و سفال را تدوین و در پایان سال ۹۹ تصویب 
کرد.با توجه به اجرایی نشدن طرح خارج کردن واحدهای کوره آجرپزی از 
محدوده شــهر اصفهان پس از ۱۴ سال از تصویب در شــورای برنامه ریزی 
استان اصفهان، مهران زینلیان، معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
اصفهان می گوید: قرار بوده تا پایان شهریورماه ۱۴۰۲ تعداد ۴۸ واحد آجرپزی 
که فاقد مجوز بوده اند تعطیل شــوند. الان هم اخطارهای لازم داده شده و 
احکام قضایی شان در حال اجرا شدن است. الباقی که مجوز داشتند حسب 
سیستم های قدیمی و سنتی که داشتند با اینکه سوخت آن ها از مازوت به 
گاز تبدیل شده است تا آخر امسال فرصت داده شده تا سیستم هایشان را 
اصلاح کنند.حال این سوال مطرح است با توجه به قطعی گاز صنایع در فصل 

زمستان، تکلیف سوخت ۲۲۰ واحدآجرپزی استان اصفهان چه می شود؟

آمارهای دقیق؛ لازمه برنامه ریزی
در حالی که معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان در تاریخ ۱۷ 
آبان ماه ۱۴۰۲ تعداد کوره های آجرپزی غیرمجاز را ۴۸ کوره اعلام کرده است 
مدیرکل حفاظت محیط زیست اســتان اصفهان در تاریخ ۲۲ تیرماه ۱۴۰۲ 
تعداد کوره های آجرپزی غیرمجاز را ۵۰ کوره اعلام کرده  بود که به زودی توسط 
قوه قضاییه غیرفعال خواهند شد. این درحالیست که معاون محیط زیست 
انسانی اداره کل حفاظت محیط زیست استان اصفهان ۱۰ روز بعد از مصاحبه 
مدیرکل یعنی در تاریخ ۲ مرداد ۱۴۰۲ می گوید: از مجموع واحدهای آجرپزی 
فعال در استان اصفهان، ۴۲ واحد بدون مجوز و ۱۲ واحد نیز دارای وضعیت 
نامشــخص اســت.ارائه آمار دقیق از تعداد کوره های آجرپزی غیرمجاز، 

می تواند برنامه ریزی و پیگیری رفع این مشکل را سرعت ببخشد.

ســهم 3۷ درصدی بخش صنعت و 53 درصدی حمــل و نقل در 
آلایندگی ها

محسن سلیمانی، مجری پروژه منشأیابی و سهم بندی ذرات معلق هوای 
شهر اصفهان در تاریخ ۲۴ آذرماه ۱۳۹۹ اعلام کرد: بررسی شاخص کیفیت 
هوای شهر اصفهان در زمان های مختلف سال نشــان می دهد مهم ترین 
عامل موثر برکیفیت هوای این شــهر، غلظت ذرات معلق ریز کوچکتر از ۲و 
نیم میکرون است.سلیمانی، سهم بخش حمل و نقل در تولید ذرات معلق 
هوای شــهر اصفهان را بین ۳۳ الی ۵۳ درصد عنوان کرد و افزود: حداکثر 
آلایندگی این بخش مربوط به فصول گرم ســال است.دانشــیار دانشگاه 
صنعتی اصفهان با بیان این که سهم آلاینده های ثانویه، اهمیت درنظر گرفتن 
تاثیر سایر آلاینده ها)مانند اکســیدهای نیتروژن و اکسیدهای گوگرد( به 
همراه ذرات معلق در آلودگی هوای شهر اصفهان را بازگو می کند، ادامه داد: بر 
اساس دیگر یافته های این پژوهش، سهم منابع جاده ای و گرد وغبار طبیعی 
در ایجاد ذرات معلق ریز در شــهر اصفهان بین ۴ تا ۱۰ درصد و سهم بخش 
خانگی )احتراق گاز طبیعی( بین ۲ تا ۷ درصد اســت و سایر سهم ها نیز به 

منابع غیراحتراقی و منابع ناشناخته در تولید ذرات معلق اختصاص دارد.
وی اضافه کرد: در بخش منابع خانگی بیشترین سهم مربوط به فصول سرد 
و عمدتا ماه های آذر و دی است که حداکثر مصرف گاز طبیعی در این بخش 

مربوط به این زمان هاست.
مجری پروژه منشأیابی و ســهم بندی ذرات معلق هوای شهر اصفهان به 
اهمیت توجه به موضوع حمل و نقل به عنوان یکی از منابع مهم تولید ذرات 
معلق در هوای شهر اصفهان اشاره کرد و افزود: نتایج انتشار سالیانه ذرات 
معلق ریز با قطر آیرودینامیکی کمتــر از ۲ ونیم میکرومتر در بخش حمل و 
نقل شهر اصفهان نشــان می دهد؛ کامیون ها و اتوبوس ها با داشتن بیش 
از ۷۰ درصد از سهم انتشــار این ذرات، از عوامل اصلی آلایندگی هوای شهر 
اصفهان هستند.با توجه به اینکه اصفهان کمترین تعداد روزهای هوای پاک 
و همچنین میزان بارش سالانه را در مقایســه با سایر کلانشهرها دارد نباید 
دوقطبی سازی در بحث سهم بندی آلودگی هوا منجر به شانه خالی کردن 
بخش های مختلف )با هر میزان ســهم( در راستای ایفای مسئولیت شان 

درکاهش آلودگی هوا شود.

اخبار جامعه

رییس مرکز اورژانس اســتان اصفهان گفت: حال 
اورژانس اصفهان وخیم است و باید توجه داشت 
کــه از ۲۱۰ واحــد آمبولانس ۸۳ واحــد غیرقابل 

استفاده است.
به گــزارش خبرنــگار مهــر، فرهاد حیــدری در 
جمع خبرنــگاران در خصوص آخریــن وضعیت 
امدادرســانی در اســتان اصفهان اظهار داشت: در 

حال حاضر در ۶۱ کد پایگاهی در شهرســتان های 
تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی اصفهان ۲۱۰ 

آمبولانس وجود دارد.
وی با اشــاره به حــال وخیم اورژانــس اصفهان 
افــزود: ۸۳ خــودرو از ۲۱۰ خــودروی آمبولانس 
در شهرســتان های تحت پوشــش دانشگاه علوم 
پزشــکی اصفهــان خراب و غیــر قابل اســتفاده 
اســت که این میــزان معادل بیش از یک ســوم 

آمبولانس ها می شود.
رییس مرکز اورژانس اســتان اصفهان با اشاره به 
اینکه هر یــک کد خدماتی اورژانس بین شــهری 
در شهرســتان های تحت پوشــش دانشگاه علوم 

پزشکی اصفهان به صورت میانگین روزانه ۱۰ تا ۱۲ 
عملیات انجام می دهند، ابراز داشــت: باید توجه 
داشــت که به صورت میانگین هــر آمبولانس در 

اصفهان روزانه ۲۰۰ کیلومتر تردد دارد.
وی با تاکید بر اینکه برخــی از آمبولانس ها امکان 
تعمیر ندارند، گفت: بــرای تعمیر هر آمبولانس نیز 

۵۰۰ میلیون تومان اعتبار نیاز داریم.
حیدری با اشاره به اینکه طول عمر آمبولانس ها در 
اصفهان به صورت میانگین ۲۰ ســال است، گفت: 
این در حالی اســت که بر اساس اســتانداردهای 
تعریف شــده در جهان باید این میانگین ســنی 

حداکثر تا ۱۰ سال باشند.

رییس مرکز اورژانس اصفهان خبر داد:۸۳ آمبولانس قابل استفاده نیست؛

حال وخیم اورژانس در اصفهان

ثبت نام 3۶ نفر از 
داوطلبان ششمین 

دوره مجلس خبرگان 
در اصفهان

محمدعلی احمدی، فرماندار اصفهان 
گفت: تعداد ۳۶ نفر داوطلب ششمین 
دوره مجلس خبرگان رهبری در استان 
اصفهان ثبت نام کردند. از این تعداد ۵۰ 
درصد سابقه داوطلبی در ادوار گذشته 

و ۵۰ درصد ایثارگر است.

معاون درمان وزارت بهداشت:

25 هزار نیرو به مراکز درمانی کشور اضافه می شوند
معاون درمان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: ۴۰۰۰ پزشک متخصص و فوق تخصص در 
سطح کشور و به ویژه در مناطق محروم سازماندهی  شده اند و با برگزاری آزمون استخدامی، ۲۵ هزار نفر به 
مراکز درمانی کشور اضافه می شود.سعید کریمی، در جمع خبرنگاران در کاشان اظهار کرد: کاشان به لحاظ 
درمانی نسبت به کل کشور، شرایط بهتری دارد و سهم کاشان در این دوره، ۲۳ پزشک متخصص و هفت 
پزشک فوق تخصص پیش بینی شده است.وی تصریح کرد: رویکرد این وزارتخانه برای دانشگاه های 
علوم پزشکی بزرگ مانند کاشان این است که از طریق استخدام و به کارگیری هیئت علمی بتوانیم جذب 
نیروهای تخصص و فوق تخصص را فراهم کنیم زیرا این مراکز، پزشــک تربیت می کنند.معاون درمان 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، تاکید کرد: معاونت درمان وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی تمام مرکزهای درمانی دولتی تازه تاسیس و بخش هایی که جدید ساخته می شوند را رایگان 
تجهیز می کند تا در خدمت مردم ایران باشــند.وی افزود: کاهش فرانشیز و نپرداختن از جیب مردم با 
هدف عدالت و تعالی نظام سلامت از رویکردهای این وزارتخانه است که در این طرح با شیوه نامه ای که 
ابلاغ شده، بستری نزدیک به ۳۰ میلیون نفر از طریق نظام ارجاع در بیمارستان های دولتی رایگان خواهد 
شد و کارهای فنی این طرح در حال انجام است.کریمی گفت: در نیمه نخست سال جاری، دو هزار عمل 
پیوند کلیه، روده، کبد و ریه انجام شد که بخش عمده ای از خدمات آنها رایگان بود چون جزو بیماران خاص 
و سخت درمان هستند و کوشــش می کنیم تا نوبت ها برای پیوند در کشور، کاهش یابد.معاون درمان 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، افزود: رویکرد وزارتخانه افزایش پیوندهای ناشی از بیماران 
مرگ مغزی است که نیازمند فرهنگ سازی با کمک رسانه هاست زیرا خانواده ها باید رضایت بدهند تا از 
بافت های عزیزان آنها برای حیات دوباره بخشیدن به بیماران در انتظار پیوند، استفاده شود.وی تاکید کرد: 
وزارت بهداشت، با توجه به سابقه دانشگاه علوم پزشکی کاشان، جمعیت بالای این منطقه و میزان پذیرش 
بیماران از شهرهای هم جوار موظف است در زمینه های مورد نیاز خدمات لازم را به مردم ارائه دهد.کریمی، 
با اشاره به مشارکت نیکوکاران در حوزه سلامت، تصریح کرد: امیدواریم با پیگیری های صورت گرفته طی 
هفته های آتی دستگاه MRI جدید بیمارستان نقوی و بخش »سی تی آنژیو« بیمارستان شهید بهشتی 
کاشان به بهره برداری برسد.رییس دانشگاه علوم پزشکی کاشان نیز در این دیدار گفت: کمبود نقدینگی 
و دیرکرد در پرداختی ها از سوی تامین اجتماعی مهم ترین چالش نظام سلامت در منطقه کاشان است 
که ۷۰ درصد درآمدهای دانشگاه را شامل می شود و سرعت بخشیدن در پرداخت این میزان بدهی، در 
راستای ارتقای خدمات سلامت موثر است.کورش ساکی افزود: بیمارستان شهید بهشتی کاشان بیش از 
۳۰ سال پیش ساخته شده و تجهیزات و ملزومات قدیمی است و نیازمند بیمارستان جایگزین است و به 
 روز رسانی تاسیسات این واحد درمانی، نیازمند دو هزار میلیارد ریال )۲۰۰ میلیارد تومان( اعتبار است.وی 
تاکید کرد: شهرستان های کاشان و آران و بیدگل دارای شش بیمارستان دولتی و سه بیمارستان خصوصی 
است که عملیات ساخت بیمارستان بقیه ا... الاعظم به عنوان جایگزین بیمارستان های نقوی و متینی از 
سال ۱۳۹۵ شروع شده است.ساکی تصریح کرد: بیمه شدگان سازمان تامین اجتماعی به صورت رایگان 
در بیمارستان شهید بهشتی کاشان بستری شــده و خدمات دریافت می کنند و عدم دریافت ۱۰ درصد 
فرانشیز موجب شــده که نقدینگی به میزان قابل توجهی کاهش پیدا کند.معاون درمان دانشگاه علوم 
پزشکی کاشان نیز در این نشست، گفت: بیش از ۱۴۰۰ دستگاه بیمارستان های کاشان بالای ۱۰ سال عمر 
دارند و این موضوع نشان از عمر بالای تجهیزات درمانی منطقه کاشان است و ۸۰ درصد دستگاه دیالیز 
ما  کارکرد بیش از ۲۰ هزار ساعت دارند.عباس آزادی افزود: بیمارستان شهید بهشتی کاشان امکان ارائه 
خدمات در حوزه رادیوتراپی را دارد که به علت نبود اعتبارهای لازم، ورود پیدا نکرده است و به نمایندگی از 
شهروندان منطقه کاشان تقاضا داریم وزارت بهداشت تمهیدات لازم را برای ارائه خدمات پیش بینی کند.

معاون درمان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، در سفر یک روزه خود، ضمن حضور در بخش های 
مختلف بیمارستان ۷۰۰ تختخوابی شهید بهشتی کاشــان از جمله بخش های اورژانس، داخلی و قلب 
بیمارستان، در گفت وگو با کارکنان این مرکز و رسیدگی به مطالبات و درخواست آنها، از بیماران بستری در 

این بیمارستان نیز عیادت و از نزدیک در جریان روند خدمات درمانی به بیماران قرار گرفت.

عکس خبر

خبر روزبا مسئولان

معاون فرمانده انتظامی اصفهان:

 آموزش خودمراقبتی به 
فرزندان، لازمه پیشگیری از 
آسیب های اجتماعی است

معــاون  فرهنگــی و اجتماعــی فرماندهی 
انتظامی اصفهان بــر  ارائه آمــوزش مهارت 
خودمراقبتی به فرزندان از ســوی خانواده و 
دستگاه های متولی تعلیم و تربیت به منظور 
پیشگیری از آسیب های اجتماعی تاکید کرد.

سرهنگ جهانگیر کریمی روز یکشنبه در گفت 
و گو با ایرنا افزود: خودمراقبتی اجتماعی به 
طور معمول شامل ارتباط فرد با دیگران است 
که لازمــه آن یادگیری مهارت هــای ارتباطی 
است.وی، خود مراقبتی موثر را شامل مزایایی 
برای ســلامتی از جمله کاهش مشــکلات 
روحی و روانی، احساس ارزشمندی و بهبودی 
خلق وخو، حفظ ســلامتی جسمی و روحی، 
افزایش انرژی ،کاهش استرس و بهبود تاب 
آوری، اســتحکام روابط بین فردی، بالارفتن 
اعتمــاد به نفس وعــزت نفــس و افزایش 
انگیزه بــرای موفقیت عنــوان کرد.کریمی با 
بیان اینکه خود مراقبتــی از دو جهت دارای 
اهمیت اســت، گفت: از یک سو جنبه ارتقای 
دهنده برای زندگی نوجوانان دارد و از سویی 
باعث جلوگیری از به وجود آمدن بســیاری 
از مشکلاتی می شــود که در سطح گسترده 
می تواند هزینه های ســنگینی را هم بر فرد 
و هم بر جامعه تحمیل کند.سرهنگ کریمی 
تصریح کــرد: خود مراقبتــی همانگونه که از 
نامش مشخص است رفتاری آگاهانه برای 
جلوگیری از ورود نوجوانان وجوانان به عرصه 
شــوم بزهکاری اســت.وی همچنین ابعاد 
گوناگون خودمراقبتی را شامل خودمراقبتی 
جســمی، خودمراقبتی روانــی، اجتماعی و 
معنوی عنوان کرد.معاون فرهنگی واجتماعی 
فرماندهی انتظامی اصفهان تصریح کرد: در 
این بین خودمراقبتی روانی شامل رفتارهایی 
است که به آرامش واحساس رضایت درونی 
فرد منجر می شود وباعث افزایش اعتماد به 
نفس و توسعه مهارت های فردی برای مقابله 
با رویدادهای استرس زای زندگی خواهد شد.

عضو جامعه روحانیت مبارز:

جلسات و پیگیری رفع آلودگی هوا در اصفهان تاثیرکمی داشته است
عضو جامعه روحانیت مبارز گفت: آمار بالای بیماری ها را در اصفهان به دنبال آلودگی های صنعتی و غیرصنعتی است و مشکل آلودگی هوا حل نشده و جلسات 
و پیگیری ها کمترین اثر را داشته است.به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسلام احمد سالک صبح یکشنبه با حضور در صد و نهمین جلسه علنی شورای اسلامی 
شهر با اشاره به مسئله آب و زاینده رود بیان کرد: این مسئله را باید به نحو مطلوب حل کرد و شورای اسلامی شهر اصفهان از این فرصت غفلت نکند تا تلاشی در 
این خصوص صورت گیرد. البته از کارهایی که صورت می گیرد بی خبر نیستیم.وی آمار بالای بیماری ها را در اصفهان به دنبال آلودگی های صنعتی و غیرصنعتی 
دانست و افزود: مشکل آلودگی هوا حل نشده و جلسات و پیگیری ها کمترین اثر را داشته است؛ حتی با فساد باید مقابله سنگین کرد و هم در حوزه اداری و هم 
در سطح جامعه باید با فســاد مقابله کنیم مردم متدین در این زمینه ابراز ناراحتی می کنند و باید سوال کرد که دستگاه های فرهنگی و شورای شهر در این زمینه 
چه اقداماتی انجام داده اند. عضو جامعه روحانیت مبارز با بیان اینکه فرصت ها غنیمت است و باید اقدامات نیمه کاره را به سرانجام رساند، گفت: باید با ایمان و 
اعتقاد کامل نسبت به دفاع از اسلام، انقلاب، مردم و ولایت گام برداشت و از فرصت خدمت استفاده کرد. همچنین مشکلات میان خود را با همگرایی و در جلسات 

مشترک حل کنیم تا وحدت میان ما الگویی برای همگان باشد.



 IFFHS قهرمان و نایب قهرمان فصل گذشته لیگ برتر فوتبال تنها تیم های باشگاهی کشورمان هستند که در میان ۴۰۰ تیم برتر باشگاهی دنیا از نگاه سایت
جای گرفته اند. سایت فدراسیون بین المللی آمار و تاریخ فوتبال )IFFHS( مطابق امتیازاتی که کارشناسان این فدراسیون به تیم های باشگاهی فوتبال جهان 

بر اساس عملکرد آنها می دهند، رده بندی تیم های جهان طی یک سال گذشته )اول نوامبر 2۰22 تا 31 اکتبر 2۰23( را منتشر کرد.
مطابق این رده بندی، پرسپولیس با کسب 7۴ امتیاز در جایگاه 222 جهان قرار دارد. قهرمان فصل گذشته لیگ برتر و جام حذفی در رنکینگ ماه گذشته این 
سایت، در رتبه 352 دنیا ایستاده بود و در یک ماه اخیر، 13۰ پله در این رده بندی صعود کرده است!سپاهان نیز 55.5 امتیاز کسب کرده و جایگاه 375 دنیا 
را در اختیار دارد. طلایی پوشان که همراه پرسپولیس تنها تیم های ایرانی حاضر در جمع ۴۰۰ تیم نخست رده بندی تیم های باشگاهی جهان از نگاه فدراسیون 
بین المللی آمار و تاریخ فوتبال به شــمار می روند، نسبت به رنکینگ ماه گذشــته صعودی 6۰ پله ای داشــته اند.تیم های الهلال، پوهانگ استیلرز، کاوازاکی 

فرونتاله، اولسان هیوندای و اوراوا رد دایموندز، پنج تیم نخست قاره آسیا در این رده بندی محسوب می شوند.

پرسپولیس و سپاهان در جمع ۴۰۰ تیم باشگاهی برتر دنیا
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»انریکه« هنوز از »امباپه« راضی نیست
سرمربی پاری ســن ژرمن، با وجود اینکه مهاجم فرانســوی هت تریک کرد و تیمش را به صدر 
جدول لیگ رساند، گفت که از کیلیان امباپه خیلی راضی نیست. تیم های پاری سن ژرمن و رنس 
به مصاف هم رفتند که در نهایت، پی اس جی با نتیجه 3 بر صفر به پیروزی رسید. کیلیان امباپه 
هر 3 گل پاریس را به ثمر رســاند.به این ترتیب امباپه تعداد گل هایش را در این فصل به 13 گل 
رساند. این در حالی است که او تنها در 11 بازی حضور داشته است.لوئیس انریکه بعد از این دیدار 
به آمازون پرایم گفت: از کیلیان خیلی راضی نیســتم. در مورد گل ها من چیزی برای گفتن ندارم 
و هیچ شکایتی ندارم؛ اما فکر می کنم او می تواند به روشــی متفاوت به تیم کمک کند چرا که او 
بازیکن بسیار مهمی است. ما فکر می کنیم کیلیان یکی از بهترین بازیکنان جهان است، شکی در 
این نیست ولی ما به کارهای بیشــتری از او در زمین نیاز داریم و می خواهیم او کارهای بیشتری 
انجام دهد. این نظر من است.پاری سن ژرمن که روز سه شنبه برابر میلان در لیگ قهرمانان اروپا 
شکست خورد، توانست در این دیدار جبران مافات کند و 3 امتیاز را به دست بیاورد. وضعیت تیم 
در لیگ قهرمانان چندان تعرفی ندارد. در گروه تیم پاریسی، بوروسیا دورتموند با 7 امتیاز در صدر 
قرار دارد و پاری سن ژرمن با 6 امتیاز دوم است. میلان و نیوکاسل هم به ترتیب با  5 و ۴ امتیاز در 
رده های سوم و چهارم هستند تا کار برای صعود برای همه تیم ها سخت باشد.امباپه در پاسخ به 
سوالی درباره عملکرد خود، به آمازون پرایم گفت: با کمال تواضع، نیازی نیست که خیلی توضیح 
دهم چون توانســتم هت تریک کنم. دوســت دارم در هر بازی گل بزنم و خوب بازی کنم. هدف 
من این است که همیشــه تا جایی که می توانم به تیمم کنم. تمام تمرکز من روی کمک به تیم و 
پیشرفت تیم اســت.کیلیان امباپه با این هت تریک، حالا 15 گل در این فصل برای پی اس جی 
در تمام رقابت ها به ثمر رسانده است. پنجمین برد متوالی در لیگ، پاری سن ژرمن را یک امتیاز 
بالاتر از نیس قرار داد تا تیم انریکه در صدر جدول رده بندی قرار داشته باشد و رمس با هفت امتیاز 

کمتر در رده چهارم قرار گرفت.
 

هدف نخست رئال مادرید در تابستان 2۰2۴
فابریزیو رومانو، خبرنگار سرشناس ایتالیایی اعلام کرد که آلفونسو دیویس هدف نخست رئال 
مادرید در تابستان 2۰2۴ است.باوجود آن که تا آغاز فصل نقل و انتقالات تابستانی روزهای زیادی 
باقی مانده؛ اما بحث نقل و انتقالات بازیکنان از همین اکنون وجود دارد.فابریزیو رومانو، خبرنگار 
سرشناس ایتالیایی اعلام کرد که آلفونسو دیویس، ســتاره کانادایی بایرن مونیخ هدف نخست 
رئال مادرید در تابستان 2۰2۴ است.رومانو نوشت: رئال مادرید در تابستان 2۰2۴ در گام نخست 
در تلاش است تا دیویس را جذب کند.دیویس از سال 2۰1۹ در بایرن مونیخ بازی می کند و یکی 
از باکیفیت ترین و بهترین مدافعان چپ فوتبال جهان در سال های اخیر بوده است. رئال مادرید 
بعد از جدایی مارسلو هنوز نتوانسته که جایگزینی شایسته برای این بازیکن برزیلی پیدا کند و به 

همین خاطر سخت به دنبال جذب دیویس است.
 

اخراج یک پرتغالی دیگر از لیگ عربستان
پس از نونو ســانتو یک مربی دیگر پرتغالی نیز از لیگ حرفه ای عربســتان اخراج شد.باشــگاه 
الاخدود پس از پایان بازی برابر الحزم در هفته سیزدهم لیگ حرفه ای عربستان تصمیم به قطع 
همکاری با ســرمربی پرتغالی یعنی جورج مندس پس از توافق دوجانبه گرفت.مدیران باشگاه 
الاخدود پیش از آخرین تمرین این تیم به ســرمربی پرتغالی دربــاره قطع همکاری اطلاع داده 
بودند. مارتین ســویل ۴7 ســاله اهل لیتوانی هدایت الاخدود را در بازی های باقی مانده فصل 
جاری لیگ عربستان بر عهده خواهد داشت.هفته گذشته نیز باشگاه الاتحاد جده، مدافع عنوان 
 قهرمانی لیگ حرفه ای فوتبال عربســتان نونو ســانتوی پرتغالی را از ســمت سرمربیگری اش

 برکنار کرده بود.

 اشاره فدراسیون جهانی فوتبال به پیروزی نوجوانان ایران برابر برزیل؛

آنچه رخ داد در تاریخ فوتبال ایران ثبت خواهد شد

از برد تاریخی ایران برابر برزیل نوشــت و عنوان کرد این برد را باید در تاریخ 
فوتبال ایران ثبت کرد.به گزارش ایســنا و به نقل از فیفا، در نخستین بازی 
از مرحله گروهی مســابقات جام جهانی فوتبال نوجوانان در اندونزی، تیم 
ملی ایران بــه مصاف برزیل، قهرمــان پنج دوره این مســابقات رفت و در 
حالی که نیمه نخســت را با دو گل به حریف نامدار خود واگذار کرده بود، در 
نیمه دوم یک شــگفتی غیرقابل تصور را خلق کرد و با سه گل پیاپی، پیروز 
میدان شد.»بجنگید، بجنگید و باز هم بجنگید.« این پیامی بود که حسین 
عبدی، ســرمربی تیم ملی ایران در بین دو نیمه بازی شگفت انگیز تیمش 
در جام جهانی زیر 17 ســال مقابل برزیل ارائه کرد. بازیکنان او به شیوه ای 
زیبا دستورات این مربی را در زمین پیاده کردند و یکی از شگفت انگیزترین و 
غیرمنتظره ترین نتایج تاریخ مســابقات را به ثبت رساندند.برزیل با زدن دو 
گل در نیمه اول تقریبا خیالش بابت پیروزی تقریبا قطعی بود تا اینکه ایران 

توانست در نیمه دوم به بازی برگردد.
 عبدی، ســرمربی تیم ملی ایــران، ایده های دیگری داشــت و به تیمش 
یادآوری کرد که آنها ابزار لازم را برای به چالش کشــیدن حریف سرشناس 

خود دارند.
عبدی گفت: در نیمه اول بازی با برزیل، تحت تاثیر حریف بودیم. بازیکنان ما 
فکر می کردند که حریف شان برزیل است و ما در حد آنها نیستیم. تغییراتی 

در ترکیب داشتیم و کسری طاهری و علیرضا همایی فرد را به زمین آوردیم 
و به آنها امید و الهام دادیم. بعد از آن، دیدید که چه اتفاقی افتاد.شــکوری 
دروازه بان تیم ملی نوجوانان ایران نیز گفت: ما برزیل را آنالیز کردیم و این 
تمرین خاص به ما کمک کرد که گل دوم را بزنیم. هر روز برای این مســابقه 

تمرین کرده بودیم. 
ما برزیــل را خیلی خوب می شناســیم.قلی زاده زننده گل ســوم تیم ملی 
ایران نیز گفت:  در نیمه دوم با انگیزه زیادی که ســرمربی به ما داد، به بازی 

برگشتیم. او به ما انگیزه داد تا بجنگیم.
 همچنین از هوادارانی که از ما حمایت کردند بسیار تشکر می کنم. آنها به ما 

کمک کردند تا به بازی برگردیم و به این نتیجه برسیم.
برزیل در دقایق پایانی بازی فشار زیادی را وارد کرد؛ اما نتوانست گل تساوی 

را به ثمر برساند. 
البته شکوری دروازه بان ایران چندین دفع خوب انجام داد و جایزه بهترین 
بازیکن مســابقه را دریافت کرد.وی در پایان افزود: برزیل بزرگ ترین تیم 
جهان است؛ اما هر بازیکنی در تیم ما بیشترین تلاش خود را کرد و بهترین 
عملکرد را داشت. خیلی خوشحالم که با عملکرد عالی به تیمم کمک کردم. 
انجام ایــن کار در بزرگ ترین رقابت جهان برای گروه ســنی ما احســاس 

شگفت انگیزی است. این یک افتخار بزرگ محسوب می شود.

خبر روز

جریمه نقدی و محرومیت برای نفت مسجدسلیمان
کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال آرای انضباطی مربوط به مسابقه نفت مسجدسلیمان - چادرملو 
اردکان در چارچوب هفته نهم لیگ دســته اول را اعلام کرد.دیدار تیم های نفت مسجدســلیمان 
و چادرملو اردکان برگزار شــد و از ســوی بابک رضی، مربی تیم چادرملو تخلفاتــی مبنی بر رفتار 
غیرورزشی نسبت به یکی از هواداران تیم مقابل رخ داد. وی به همین خاطر به دو جلسه محرومیت 
از همراهی تیم خود محکوم شد و باید 26۰ میلیون ریال جریمه نقدی پرداخت کند. این رای قابل 
تجدیدنظر اســت.محمد بلبلی، بازیکن تیم چادرملو اردکان نیز به دلیل رفتار غیرورزشی نسبت به 
مامورین انتظامی به یک جلسه محرومیت از همراهی تیم خود محکوم شد. وی باید 15۰ میلیون 
ریال جریمه نقدی نیز پرداخت کند.تیم نفت مسجدســلیمان به دلیل تخلف تماشــاگران، ورود 
لیدرهای تیم به داخل رختکن و مضروب کردن مربی تیم مقابل از برگزاری دو مسابقه در ورزشگاه 
خانگی اش محروم شد. گفتنی است؛ دیدار این تیم در محل دیگری به تشخیص سازمان لیگ بدون 
حضور تماشاگر برگزار خواهد شد. همچنین تیم نفت باید یک میلیارد ریال جریمه نقدی پرداخت 
کند. این رای قابل تجدیدنظر است.تیم نفت مسجدسلیمان به دلیل داشتن پنج بازیکن اخطاری 
باید 1۰۰ میلیون ریال جریمه نقدی پرداخت کند.دیدار نفت مسجدســلیمان - چادرملو اردکان در 
چارچوب هفته نهم مسابقات فوتبال لیگ دسته اول باشگاه های کشــور روز جمعه 5 آبان ماه در 

ورزشگاه شهید بهنام محمدی مسجدسلیمان برگزار شد و به برتری 3 بر 2 تیم میزبان انجامید.
 

تراکتور با این روند حتی سهمیه  هم نمی گیرد
پیشکسوت تراکتور در خصوص عملکرد ضعیف این تیم توضیحاتی ارائه داد.علیرضا میرشفیعیان در رابطه 
با باخت دو بر صفر تراکتور برابر استقلال اظهار کرد: تراکتور بازی خوبی ارائه نداد. نمایش این تیم چنگی 
به دل نمی زد و دلیل اصلی این موضوع، وجود ناهماهنگی در پســت های مختلف است.وی ادامه داد: 
تراکتور هنوز هم از نبود یک هافبک دفاعی مستحکم و خوب ضربه می خورد و باشگاه باید در این پست، 
یک بازیکن تخصصی جذب کند.میرشفیعیان افزود: یکی از دلایل نتایج سینوسی تراکتور، تعطیلی لیگ 
است؛ در هنگام تعطیلی، کار برای تیم هایی که از لحاظ بدنی آماده بودند، دشوار می شود.وی در خصوص 
تغییر سیستم پاکو خمس در هر بازی گفت: تراکتور در هر بازی با ترکیب جدید بازی می کند؛ این تیم باید 
تا الان ترکیب اصلی اش را پیدا می کرد؛ اما نبود بازیکن در چند پست مختلف باعث شده که پاکو خمس 
در هر بازی دست به تغییر سیستم بزند.پیشکسوت تراکتور گفت: صفا هادی مجبور شده از پست اصلی 
خود فاصله بگیرد و در پســت هافبک دفاعی به میدان برود. او فیزیکی نیست و نمی تواند کار هافبک 
دفاعی را انجام دهد؛ هادی بازیکنی اســت که روبه جلو بازی می کند؛ مهم ترین مشخصهیک هافبک 
دفاعی تخریب کنندگی اســت، یعنی باید بازی تیم حریف را تخریب کند و برای تیم خودش بازی ساز 
باشد؛ اما صفا هادی این گونه نیست.میرشفیعیان در پاسخ به این سوال که آیا می توان تراکتور را یکی از 
مدعیان قهرمانی دانست؟ گفت: اگر تراکتور با همین روند پیش برود حتی سهمیه آسیایی هم نمی گیرد. 

 

بی سابقه برای »طارمی« در فصل جدید
ستاره ایرانی پورتو در دقیقه 55 دیدار مقابل ویتوریا گیمارش به عنوان بازیکن تعویضی وارد زمین شد. تیم 
فوتبال پورتو در یکی از دیدارهای هفته یازدهم لیگ برتر پرتغال در ورزشگاه دی آفونسو هنریکوئز مقابل 
تیم رده ششمی ویتوریا گیمارش قرار گرفت که نکته عجیب این بازی غیبت مهدی طارمی در ترکیب اولیه 
بود.مهدی طارمی از ابتدای فصل 2۴-2۰23 لیگ برتر پرتغال در هیچ مسابقه ای دور از ترکیب اولیه پورتو 
نبود و در 1۰ بازی تیمش جایگاه ثابتی داشت که در دیدار مقابل ویتوریا گیمارش این روند پایان پیدا کرد 
و ستاره ایرانی با نظر سرجیو کونسیسائو روی نیمکت نشست و با کاپشن نظاره گر بازی بود.ستاره ایرانی 
پورتو که در فصل جاری لیگ برتر پرتغال آمار گلزنی چندان خوبی نداشته و دو گل به ثمر رسانده و یک 
پاس گل داده و آمار متفاوتی در شروع فصل نسبت به سالیان گذشته داشته، در شرایطی مقابل ویتوریا 

گیمارش در ترکیب اولیه قرار نگرفت که آخرین بار هشت ماه قبل چنین وضعیتی را تجربه کرده بود.

مستطیل سبز

سرمربی تیم فوتبال نوجوانان ایران:
 برای انتخاب تیم نوجوانان 

18 هزار نفر را دیدم
ســرمربی تیم فوتبال نوجوانان ایران با اشاره 
به سختی هایی که برای آماده سازی این تیم 
متحمل شده است گفت: برای انتخاب این تیم 
1۸ هزار بازیکن را از کل کشور زیر ذره بین بردم.

 تیم فوتبال نوجوانان ایران در نخستین دیدار 
خود در رقابت های جام جهانی که به میزبانی 
اندونزی برگزار می شــود، تیــم برزیل مدافع 
قهرمانی را 3 بر 2 شکست داد تا شگفتی ساز 

این دوره از مسابقات شود.
حسین عبدی، ســرمربی این تیم پس از رقم 
خوردن این نتیجــه تاریخی به شــرایطی که 
تیمش برای حضور در این مســابقات داشت 
اشاره کرد و گفت: یک سال و هشت ماه است 
با این تیم کار می کنیم. همه سختی ها را پشت 
سر گذاشــتیم. فقط وظیفه مان را برای مردم 

انجام دادیم و هنوز کار بزرگی نکرده ایم.
وی ادامه داد: من شــرمنده مردم هستم که 
نتوانستیم در آسیا قهرمان شویم. راه برای بچه 
ها شروع شده است و در آغاز مسیر هستیم. 
ممکن بود مقابل برزیل هم بازنده شویم؛ اما 
هیچ وقت ناامید نمی شــویم. به همه مردم 
بابت این پیروزی تبریک می گویم. امیدوارم 
بتوانیم نماینده شایســته ای برای این مرز و 
بوم باشیم و بازی ها را با قدرت بیشتری پیش 
برویم.سرمربی تیم زیر 17 سال خاطرنشان 
کرد: تمام استادیوم به احترام ایران ایستاد و 
تشویق کرد.به بچه ها خداقوت می گویم. بازی 
برزیل برای ما تمام شده است. به سراغ بازی 
انگلیس می رویم. امیدوارم خدا کمک کند و 

بتوانیم کار بعدی را درست انجام دهیم.
عبدی افزود: ما این تیم را نه برای امروز بلکه 
برای آینده درست کردیم. من همه ایران را یک 
دور زدم و 1۸ هزار نفر را دیدم. دنبال این بودم 
بهترین ها را دعوت کنم تا پشتوانه تیم بزرگسال 
باشند.سرمربی تیم فوتبال نوجوانان ایران در 
پایان گفت: امیدوارم لایق محبت مردم باشیم. 
برزیل تیم فــوق العاده ای بــود اما تلاش ما 
بیشتر بود. یادمان باشد موفقیت فریادی می 

زند که هیچ تبلیغی نمی تواند بزند.

فوتبال جهان

عکس خبر

 این عشق پایان ندارد: 
مسی در شهر بارسلونا 

تصویر لیونل مســی، ســتاره آرژانتینی، روی 
دیوارهای شهر بارسلونا توجه بسیاری را به خود 
جلب کرده اســت. در حالی که او دیگر بازیکن 
تیم اول کاتالونیا هم نیست. با این حال، در طول 
این مدت بارها این موضوع مطرح شده که این 
بازیکن در نهایت برای برگزاری بازی خداحافظی 
و وداع با هواداران تیم محبوبش به بارســلونا 
باز خواهد گشــت و خودش هم این موضوع را 
تایید کرد تا نشان دهد که رابطه عاطفی و عشق 

خاصی بین این باشگاه و او در جریان است.

فهرســت جدید تیم ملی فوتبال کشــورمان نکات 
جالبی دارد.امیر قلعه نویی فهرســت 2۰ نفره  تیم 
ملی کشــورمان را برای دو بــازی مقدماتی جام 
جهانی 2۰26 مقابل هنگ کنگ و ازبکستان اعلام 
کرد که البته بازیکنان سپاهان و پرسپولیس نیز به 

اردو اضافه می شوند.
 فقط 3 تیم لیگ برتری یعنی تراکتور)شــجاع 
خلیل  زاده( استقلال)سید حسین حسینی، روزبه 
چشــمی، مهرداد محمــدی( و گل گهر)ســعید 
ســحرخیزان( در لیســت جدید تیم ملی نماینده 
دارند که البته با اضافه شدن پرسپولیس و سپاهان 

این آمار به 5 تیم می رسد.
 15 لژیونــر در اردوی جدید تیم ملی شــرکت 

می کنند.

 علی کریمی، هافبک تیم کایسری اسپور ترکیه 
و صادق محرمی پس از غیبت در تورنمنت اردن، بار 
دیگر به اردوی تیم ملی دعوت شــده اند و ســید 
مجید حسینی، هم تیمی او هم که از تورنمنت کافا 
در اردوهای تیم ملی شــرکت نکرده بــه این تیم 

بازگشته است. 
 جالب ترین نام در فهرست جدید تیم ملی امید 
ابراهیمی، هافبک تیم الشــمال قطر اســت. این 
بازیکن 36 ساله که به خاطر مصدومیت در بازی با 
نیکاراگوئه جام جهانی 2۰22 را از دست داد، از آن 
زمان تاکنون یک بار هم به این تیم دعوت نشــده 
بود؛ اما اکنون با نظر قلعه نویی به جمع ملی پوشان 
ملحق می شــود تا پیرترین بازیکن اردوی جدید 

لقب بگیرد.

 سعید سحرخیزان، مهاجم 2۰ ساله تیم گل گهر 
که بهترین گلزن ســیرجانی ها در این فصل لیگ 
برتر محســوب می شــود برای اولین بــار در اردو 
شرکت می کند و جوان ترین بازیکن حاضر در اردو 

است.
 ایران اولین بازی خود در مقدماتی جام جهانی 
2۰26 را 25 آبان مقابل هنگ کنگ برگزار می کند و 

3۰ آبان میهمان ازبکستان است.

 نکات جالب لیست جدید تیم ملی فوتبال

احتمال نقره داغ شدن 
»گرایی« با محرومیت از 

المپیک پاریس
کاپیتان تیم ملی کشتی فرنگی به دلیل پرتاب 
بطری آب به داخل تشک در جریان رقابت های 
جهانی صربستان، در خوش بینانه ترین حالت 
ممکن اســت یک ســال از حضور در میادین 
کشتی محروم شود  که در این صورت المپیک 
پاریس را از دست خواهد داد.به گزارش ایسنا، 
در جریــان برگزاری رقابــت محمدرضا گرایی 
مثابل حریف ژاپنی در مسابقات کشتی فرنگی 
قهرمانی جهان، در شــرایطی که گرایی در حال 
شکســت مقابل حریف خود بود، یک بطری 
آب از روی سکوهای تماشاگران به روی تشک 
پرتاب شد؛ اتفاقی که منجر به وقفه در جریان 
مبارزه و در نهایت پیــروزی محمدرضا گرایی 
شد. گرایی در نهایت در این رقابت ها به مدال 
برنز جهــان و ســهمیه المپیک رســید اما در 
صورت شکســت در ایــن مبارزه بــه مدال یا 
ســهمیه المپیک نمی رسید.پس از این اتفاق 
ژاپنی ها با اعــلام این که محمدعلــی گرایی، 
برادر محمدرضــا گرایی عامــل پرتاب بطری 
به روی تشک بوده است خواســتار برخورد با 
او شــدند که در نهایت نیز وی از روی سکو به 
بیرون ســالن هدایت شد.فدراسیون کشتی 
و محمدعلــی گرایی دفاعیه خــود در رابطه با 
این اتفاق را به اتحادیه جهانی کشــتی ارسال 
کردند و قرار اســت کمیتــه انضباطی اتحادیه 
جهانی درباره میزان محرومیت گرایی تصمیم 
گیری کند. شنیده شده اتحادیه جهانی کشتی 
با هدف جلوگیری از تکــرار این قبیل اتفاقات 
محرومیت ســنگینی را برای کاپیتان تیم ملی 
کشــتی فرنگی در نظر خواهد گرفت که طبق 
شــنیده ها در خوشــبینانه تریــن حالت وی 
با محرومیت یک ســاله از حضــور در میادین 
کشتی روبه رو خواهد شــد؛ اتفاقی که باعث 
می شــود گرایی نتواند شــانس خود را برای 
حضور در آخرین المپیک دوران قهرمانی خود 

امتحان کند.



عضو شــورای اســامی شــهر اصفهان گفــت: در 
جلســه با حضور نوجوانان اشاره شد که این انقاب 
دســتاوردهایی را برای مردم به ویژه نســل جدید 
داشته است و ما باید این دستاوردها را برای همگان 
تبیین کنیم، اما صدا و ســیما در این زمینه کوتاهی 
می کند.محمدرضــا فــاح در نطق میان دســتور 
صدونهمین جلســه علنی شورای اســامی شهر 
اصفهان، اظهار کرد: ۲۵ آبان نمــاد دلدادگی مردم 
اصفهان به انقاب و برگ زرینی بود که به دفتر قطور 
افتخارات مردم این شــهر افزود.وی با بیان اینکه 

یادآوری این ایثارگری ها مســئولیت ما را سنگین 
می کند، افزود: اگر تعداد شهدا را بر تعداد پست های 
کشوری و استانی تقسیم کنیم، می بینیم برای هر 
صندلی مسئولان به طور متوســط به تعداد شهدای 
کربا خون داده شده اســت.عضو شورای اسامی 
شــهر اصفهان با بیان اینکه گاهی این رشــادت ها 
فراموش می شــود، افزود: مســئولان با یادآوری 
این رشادت ها باید انگیزه بیشتری برای خدمت به 
مردم پیدا کنند، چراکه دشمن به دنبال ایجاد یأس 
است و خدمت شــبانه روزی می تواند این حرکت 
شوم دشمن را خنثی کند.فاح ادامه داد: اصفهان 
شــهید خرازی ها، بهشــتی ها، باقری ها و شهیده 
طیبه واعظی دهنوی ها را دارد و این نشان می دهد 
که ما می توانیم برای کل کشــور اثرگذار باشیم.وی 

تصریح کرد: اعضای شــورای اســامی شهر طبق 
قانون باید ماهانه ۶۰ ســاعت خدمت رسانی کنند، 
اما در حال حاضر بیش از ۲۰۰ ساعت خدمت رسانی 
دارند که از مدیران شهرداری نیز انتظار می رود که کار 
جهادی کنند و در خدمت رسانی به مردم شبانه روز 
فعالیت  داشته باشــند.عضو شورای اسامی شهر 
اصفهان خاطرنشان کرد: اگر واژه انقابی و جهادی 
را برای مدیران متصور باشــیم باید گفت آن ها باید 
بعد از نماز صبح کار خود را شروع کنند.وی گفت: در 
جلســه با حضور نوجوانان اشاره شد که این انقاب 
دســتاوردهایی را برای مردم به ویژه نســل جدید 
داشــته اســت که ما باید این دســتاوردها را برای 
همگان تبیین کنیم، اما صدا و ســیما در این زمینه 

کوتاهی می کند.

عضو شورای شهر اصفهان:

مدیران شهری کار جهادی را فراموش نکنند 

رییس شورای شهر اصفهان مطرح کرد:

برگزاری رویدادهای گرامیداشت »روز ملی اصفهان« در 
مناطق پانزده گانه شهر

رییس شورای اسامی شهر اصفهان با اشاره به ۳۵۰ برنامه به مناســبت سالروز حماسه ۲۵ آبان 
»روز ملی اصفهان« گفت: تراکم برنامه ها در ۱۵ منطقه شــهر به نحوی است که همه مردم حداکثر 
استفاده را از رویدادهای این ایام ببرند.به گزارش خبرگزاری ایمنا، محمد نورصالحی در نطق پیش 
از دستور صدونهمین جلسه علنی شورای اسامی شهر اصفهان با گرامیداشت مناسبت های ایام از 
جمله ۲۵ آبان اظهار کرد: معاونت فرهنگی شــهرداری اصفهان با دیگر نهادهای همکار ۳۵۰ برنامه 
به این مناسبت تهیه کرده است.وی افزود: تراکم برنامه ها در ۱۵ منطقه شهر به نحوی است که همه 
اقشار مردم حداکثر استفاده را از رویدادهای این ایام ببرند.رییس شورای اسامی شهر اصفهان با 
تقدیر از تاش های معاونت فرهنگی شهرداری اصفهان گفت: این معاونت با همکاری دیگر بخش ها 
در زمینه گرامیداشت سالروز حماسه و ایثار مردم اصفهان از ماه ها پیش تاش ها و پیگیری هایی 

داشته که قابل تقدیر است.
 

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری اصفهان:

۴۰۰۰ راننده تاکسی در اصفهان بیمه نیستند 
مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری اصفهان با بیان اینکه در حال حاضر ۴ 
هزار راننده فاقد بیمه در این ناوگان شناسایی شده اند، گفت: از دولت خواستاریم تا امکان ثبت بیمه 
برای رانندگان واقعی در سطح شــهر که از این راه امرار معاش می کنند و فقط در این حوزه فعالیت 
دارند را فراهم کند.محمد پرورشدر گفت و گو با »ایمنا« اظهار کرد: از ابتدای حضور من در این سازمان 
تاکنون برای بیمه رانندگان سازمان تاکسیرانی اصفهان، پیگیری های زیادی از اتحادیه تاکسیرانی 
کشور، سازمان همیاری شهرداری ها، استانداری و اداره کل تامین اجتماعی استان انجام شده است 
تا امکان ثبت بیمه رانندگان که از ســال ۱۳۹۳ دیگر وجود نداشت، دوباره برقرار شود.طی برگزاری 
جلسات و نامه نگاری های متعدد در این خصوص تعیین شد افرادی که فقط در این حوزه فعالیت 
می کنند، بیمه شوند، از این رو مقرر شد بر اساس تعداد رانندگانی که انصراف داده اند، به ثبت بیمه 
رانندگان جدید بپردازیم، اما طبــق نامه ای مبنی بر اینکه حذف یا جایگزین رانندگان در فهرســت 
رانندگان شهری در ســامانه بیمه اداره کل تامین اجتماعی باید با هماهنگی سازمان حمل ونقل و 

ترافیک عمومی و شهری کشور انجام گیرد، این پیگیری ها مختوم و متوقف شد.
 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان:

تمرکز بر مناطق کم برخوردار، افتخار دوره ششم مدیریت 
شهری اصفهان است

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان گفت: یکی از افتخارات دوره ششم مدیریت 
شهری این کان شهر تمرکز بر مناطق کم برخوردار است، در این راستا سال جاری برای دومین بار آیین 
افتتاح پروژه های عمرانی را در یکی از این مناطق در دســتور کار داریم.به گزارش خبرگزاری ایمنا، 
سیدعلی معرک نژاد در صدونهمین جلسه شورای اســامی شهر اصفهان در حاشیه تصویب لایحه 
نام گذاری چندین معبر و کوچه شهر خطاب به رییس شورای اسامی شهر اظهار کرد: چند ماه پیش 
در افتتاحیه پروژه های عمرانی منطقه ۱۴ حضور داشتید، در سخنان خود اشاره کردید که بسیار خوب 
است که در افتتاحیه ها به مناطق کمتربرخوردار به صورت ویژه توجه شود تا هر چند ماه یک بار شاهد 
افتتاح پروژه ها در این مناطق باشیم.وی افزود: یکی از افتخارات دوره ششم مدیریت شهری این 
کان شهر تمرکز بر مناطق کم برخوردار است، در این راستا سال جاری برای دومین بار آیین افتتاح 

پروژه های عمرانی را در یکی از این مناطق در دستور کار داریم.

خبر روزاخبار

 دغدغه اصلی پایانه های 
مسافربری اصفهان رفع 

معضلات مردمی در 
محدوده پایانه کاوه است

مدیرعامل ســازمان پایانه های مســافربری 
شــهرداری اصفهان گفت: دغدغــه اصلی این 
سازمان پیرو مطالبات شــهروندان برخورد با 
معضات محدوده پایانــه کاوه از جمله کمبود 
اتوبوس، کمبــود بلیت و توقــف ناوگان های 
عمومی و ترافیک اســت.ابوالفضل توکلی در 
گفت وگو با خبرنگار ایمنا با اشاره به گایه برخی 
از شهروندان مبنی بر سرگردانی، روبه روی پایانه 
کاوه و توقــف ناوگان های عمومــی و دریافت 
هزینه دو برابری از مسافران اظهار کرد: بعضی 
از اتوبوس های مسافربری استان های مجاور 
جنوبی و غربی که قصد عزیمت به استان های 
شمالی را دارند، شــب هنگام بدون هماهنگی 
در محل محدوده پایانه کاوه توقف و مبادرت به 
جذب مسافران با هزینه چند برابر شرکت های 

مسافربری پایانه می کنند.
وی افــزود: بســیاری از شــهروندان بر این 
مسئله واقف نیستند که ســازمان پایانه های 
مســافربری مســئولیت و وظیفــه نظارت و 
نگهداری محدوده داخلــی پایانه ها را بر عهده 
دارد و مسئولیت توقف اتوبوس های خارج از 
پایانه ها بر عهده ســایر دستگاه های متولی در 
حوزه حمل ونقل برون شــهری اســت، در این 
راستا جلسه بررسی کارشناسی با حضور معاون 
حمل ونقل جاده ای اســتان اصفهان و نماینده 
رییس پلیس راهنمایــی و رانندگی انتظامی 
اصفهان برگزار شد.مدیرعامل سازمان پایانه های 
مسافربری شــهرداری اصفهان تصریح کرد: 
توقف اتوبوس های مسافربری عاوه بر ایجاد 
بی نظمی و بروز مسائل ترافیکی متعدد ناشی 
 از توقــف ناوگان هــای عمومی، بــرای پیاده 
و ســوار کردن مســافران خارج از پایانه های 
مسافربری به بررسی و کارشناسی همه جانبه 
نیاز دارد که در این راستا معاونت حمل ونقل و 
ترافیک شهرداری اصفهان نسبت به پیگیری 
و برگزاری جلســات و مصوبات اقدام کرده 

است.

 طی هفته گذشته انجام شد؛

استفاده از ۳۹۱۳ تن آسفالت برای بهسازی معابر نصف جهان
مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان با بیان اینکه عملیات های بهسازی آسفالت معابر شهر در هفته گذشته با استفاده از ۳۹۱۳ تن آسفالت ادامه پیدا کرد، گفت: 
بخشی از این مقدار، برای آسفالت مسیر ویژه اتوبوس تندرو مورد استفاده قرار گرفت.امیرعباس رحمتی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا اظهارکرد: عملیات اجرایی روکش 
آسفالت و آسفالت تراشی و اجرای آسفالت جایگزین، به میزان ۳۹۱۳ تن طی هفته گذشــته در مناطق پانزده گانه اجرا شده است.وی با اشاره به ۷۳۵ تن آسفالت 
اجرا شده در محدوده منطقه هفت شهرداری افزود: این حجم شامل روکش آسفالت و اجرای آسفالت توپکا ۱۹_۰ در خیابان های فرهنگیان و استاد فاطوری است.

مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان با اشاره به استفاده از ۴۳۲ تن آسفالت در سطح معابر منطقه سه خاطرنشان کرد: این میزان برای عملیات آسفالت تراشی 
و اجرای آسفالت بیندر ۱۹_۰ معمولی به صورت جایگزین در خیابان اســتانداری و عملیات آسفالت تراشی و اجرای آسفالت جایگزین در خیابان فلسطین استفاده 
شده است.وی تاکید کرد: در منطقه یک در قالب عملیات اجرای آسفالت بیندر ۱۹_۰ سرباره با پودر لاستیک در مسیر اتوبوس و توپکا ۱۹_۰ سرباره در خیابان آیت ا... 
شمس آبادی، آسفالت تراشی و اجرای آسفالت بیندر ۲۵_۰ معمولی به صورت جایگزین در خیابان آیت ا...طالقانی و اجرای لایه اول آسفالت بیندر ۲۵_۰ معمولی در 

پروژه مسیر اتوبوس تندرو در خیابان آیت الله کاشانی، ۱۹۳۳ تن آسفالت استفاده شده است.
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بلاتکلیفی ۱۴ ساله ۳۰۰ کوره آجرپزی در اصفهان؛

قوانینی که روی کاغذ جا خوش کرده اند!
مرثیه دود و منابع آلاینده سال هاست که در اصفهان روایت می شود، غصه هایی که با آغاز  

فصل سرما جان می گیرد و عامل تقای دوره ای مسئولان برای حل آن می شود و با گذر از 
سرما بخش زیادی از وعده ها تا فصل سرمایی دیگر به گرد فراموشی سپرده می شود.به گزارش خبرنگار خبرگزاری 
»مهر«؛ در این میان هر چند هنوز مشخص نیست متهمان اصلی آلودگی هوا در اصفهان چه کسانی هستند و حتی 
نتایج بررسی سیاهه آلودگی هوای کانشهر اصفهان که توسط کارشناسان دو دانشگاه بزرگ اصفهان و صنعتی اصفهان 
به صورت شفاف اعام نشد؛ اما می توان از مطالب مسئولان دریافت که صنایع بزرگ، خودروهای شخصی، کوره های 
آجر پزی، حمل ونقل فرسوده عمومی و سیستم حمل و نقل صنایع مستقر در اطراف شهر اصفهان از متهمان اصلی 

پرونده قطور و باتکلیف آلودگی هوای این شهر هستند.
هر چند بارها و بارها از سوی رسانه ها درد آلاینده ها در اصفهان روایت شده است و به جنبه های مختلف آن پرداخته اند 
اما باید در برخی موارد به صورت موشــکافانه آن طرف ماجرای ادعای مسئولان در خصوص برخورد با منابع آلاینده 
را نیز نگاه کرد.بیش از ۱۴ سال است که مسئولان محیط زیست، سازمان صمت استان اصفهان و استانداری ردای 
ساماندهی بیش از ۳۰۰ کوره آجرپزی را به تن کرده و بر این باورند که همه اقدامات برای خروج این کوره ها به خارج 
از شعاع ۵۰ کیلومتری اصفهان را پیگیری کرده اند و اخیرا برای خروج این اصناف و بارگذاری شان در محل تخصصی 
تعیین شــده اولتیماتوم داده اند؛ مهران زینلیان، معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری اصفهان در این باره به 
خبرنگار مهر می گوید: ۵۰ کوره آجرپزی غیر مجاز در استان اصفهان وجود دارد که برای تعطیلی آنها اقدامات قضایی 
انجام شده و تعطیلی آنها در دستور کار است.وی ادامه می دهد: همچنین به کوره های دارای مجوز که با روش سنتی 
فعالیت دارند نیز تا پایان سال جاری فرصت بهینه سازی تولید داده شده و تسهیات لازم برای تغییر سیستم تولید 

آنها در نظر گرفته شده است و در صورت عدم اجرای این مصوبه این واحدها نیز تعطیل خواهد شد.

زیرساخت های لازم برای جابه جایی کوره های آجرپزی فراهم شده است
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان همچنین به تعیین محل جدید برای جابه جایی کوره های آجرپزی 
به خارج از شعاع ۵۰ کیلومتری اصفهان اشاره می کند و می افزاید: زیرســاخت های لازم برای جابه جایی واحدها 
فراهم شده است.وی اضافه می کند: در دولت سیزدهم پس از ۱۴ سال مقدمات انتقال کوره های آجرپزی به خارج از 
شعاع ۵۰ کیلومتری اصفهان فراهم شد و باید هر چه سریع تر این امر محقق شود.اما باتکلیفی ۱۴ ساله کوره دارها در 
اصفهان گویا هنوز ادامه دارد، هر چند معاون امور هماهنگی استانداری اصفهان سخن از ایجاد همه زیرساخت ها برای 
جابجایی کوره های آجرپزی دارد؛ اما محمدمهدی هادیان جزی، عضو هیئت رییسه انجمن صنفی تولید کنندگان 
آجر و سفال استان اصفهان به مصوبه سال ۱۳۸۸ در خصوص تعیین تکلیف کوره های آجرپزی اصفهان اشاره می کند 
و به خبرنگار مهر می گوید: این مصوبه بدون هر گونه کار کارشناسی بود و  تصویب آن به مدت ۱۰ سال فرصت های بهره 

برداری و هر گونه به روز رسانی را از ما گرفت.

بی توجهی به مطالبات فعالان صنعت آجر  و سفال اصفهان
وی می افزاید: در مرداد سال ۱۴۰۰ نیز سندی برای تعیین تکلیف کوره های آجرپزی اباغ شد که به گفته مسئولان ۲۰۰ 
جلسه برای آن برگزار شده و این در حالی است که ما به عنوان فعالان کوره های آجرپزی تنها ۶۰ جلسه حضور داشتیم 
و حتی در این جلسات نیز به مطالبت مان توجهی نشد.عضو هیئت رییسه انجمن صنفی تولید کنندگان آجر و سفال 
استان اصفهان با بیان اینکه برای این سند نیز هیچ اقدامی صورت نگرفت، ادامه می دهد: این در حالی است که در 
تاریخ ۸ آبان ماه امسال در اقدامی عجولانه از سوی ســازمان صمت استان اصفهان و شرکت شهرک های صنعتی 

پهنه هایی را برای راه اندازی شهرک تخصصی آجر و سفال معرفی کردند.

محل جدید پیشنهادی، دشت ممنوعه برداشت آب است
وی اضافه می کند: این پهنه ها در چهار نقطه شامل شرق اصفهان منطقه سجزی، هرند، اژیه و اردستان است که هیچ 
زیرساخت و آب، برق و گاز ندارد و تنها زمین بایر است و جالب اینجاست که تمام مناطق معرفی شده به عنوان دشت 
ممنوعه معرفی شده اند که امکان حفر چاه و برداشت آب را نیز نداریم.هادیان جزی می افزاید: همچنین باید توجه 
داشت که چهار نقطه جدید تعریف شده برای فعالیت کارخانجات آجر و سفال از مواد اولیه فاصله بسیار دارد و عاوه بر 

هزینه حمل و نقل، آلودگی تردد خودروها برای انتقال مواد اولیه نیز به آلایندگی ها اضافه خواهد شد.

اعتراضات اجتماعی برای ایجاد شهرک تخصصی آجر و سفال
وی با بیان اینکه در بازدیدی از پهنه های معرفی شده شــاهد اعتراضات اجتماعی برای ایجاد شهرک آجر و سفال 
بودیم، ادامه می دهد: مسئولان باید توجه داشته باشند که خارج از شعاع ۵۰ کیلومتری اصفهان نیز شهر و روستا وجود 
دارد و اگر ما آلایندگی داریم در محل جدید رواج می یابد.هادیان با تاکید بر اینکه ما در هر شــرایطی آمادگی خود را 
برای جابه جایی و یا تغییر روند تولید اعام کرده ایم، اضافه می کند: اما باید توجه داشت که جابه جایی صنایع آجر و 
سفال به ویژه در نقاط تعیین شده به نوعی جابه جایی آلودگی است و پاک کردن صورت مسئله و این در حالی است 

که باید اقدامی تاثیرگذار انجام شود.

نگاه سلیقه ای به سنتی یا مدرن بودن کوره های آجرپزی در اصفهان
عضو هیئت رییســه انجمن آجر و سفال استان اصفهان بر این باور اســت که نگاه مسئولان در خصوص سنتی و یا 
مدرن بودن فعالیت کوره های آجرپزی سلیقه ای است، تصریح می کند: در زمان صدور پروانه فعالیت از ما لیست 
ماشین های سنگین خواستند و این در حالی است که امروز مســئولان بدون ارائه هیچ گونه شاخصی ما را سنتی 
می خوانند.وی که معتقد است مازوت سوزی در کوره های آجرپزی استان اصفهان از سال ۸۹ به صفر رسیده است، 
ابراز می کند: باید توجه داشت که کوره های آجرپزی از صنایع همراه در موقع بحران انرژی بوده و برای مثال سال گذشته 

دو ماه کارخانه های تولید آجر در استان اصفهان برای تامین گاز خانگی تعطیل شدند.

رفتار ناعادلانه برای قطعی گاز کوره های آجرپزی اصفهان
هادیان البته میزان کاهش مصرف گاز در کارخانه های آجر در استان اصفهان نسبت به دیگر استان ها از جمله یزد، 
خوزســتان و قزوین را ناعادلانه می داند و ادامه می دهد: تولیدکنندگان این استان ها رقبای ما در بازار هستند و این 
در حالی است که حداکثر برای آنها در سال گذشته ۱۵ روز قطعی گاز اعمال شده و انتظار ما این است که امسال این 
امر عادلانه انجام شود.وی با بیان اینکه هنوز هیچ داده ای در خصوص میزان آلاینده بودن کارخانجات تولید آجر در 
استان اصفهان ارائه نشده است، می افزاید: این در حالی است که ما در راستای استفاده از فیلتر برای کارخانجات و 
هوشمندسازی کوره های پخت نیز ورود کرده ایم، همه اقدامات را به محیط زیست استان اعام کرده  و تاکنون محیط 

زیست نه اقدامات ما را تایید و نه رد کرده است و ما را در باتکلیفی قرار داده است.

محیط زیست راهکاری برای کاهش آلاینده ها ارائه نمی دهد
عضو هیئت رییسه انجمن آجر و سفال اســتان اصفهان با تاکید بر اینکه بارها و بارها از محیط زیست برای کاهش 
آلاینده ها درخواست راهکار داشته ایم، ادامه می دهد: این در حالی است که هیچ راهکاری برای بهبود فرآیند تولید به ما 
ارائه نشده؛ اما انجمن با شرکت های دانش بنیان وارد مذاکره شده و به نتایج خوبی نیز رسیده اند.وی همچنین به عدم 
تخصیص تسهیات به کارخانجات آجر و سفال اشاره و ابراز می کند: ما برای ایجاد کوره تونلی به تسهیات بانکی نیاز 

داریم و این در حالی است که هیچ تسهیاتی به ما اختصاص داده نمی شود.هادیان همچنین به اشتغال زایی بالای 
صنعت آجر اشاره می کند و می گوید: در این صنعت اشتغال زایی مستقیم ۲۰ تا ۳۰ رسته شغلی، اشتغال زایی جانبی 

بیش از ۱۰۰ رسته شغلی را داریم که در نتیجه تعطیلی کارخانجات آجر و سفال جمعیت کثیری بیکار خواهند شد.

تعطیلی کوره های آجرپزی، تنها راهکار مسئولان برای ساماندهی این واحدهاست
در این ارتباط حســینعلی حاجی دلیگانی، نماینده مردم شاهین شهر ومیمه در مجلس شورای اسامی نیز بر این 
باور است مسئولان تنها راهکار تعطیلی را برای ساماندهی کوره های آجرپزی اعمال می کنند این در حالی است که 
برای جابه جایی این کوره ها حداقل اقدامات لازم را انجام نداده اند.وی می افزاید: ما در قالب برنامه برش استانی 
ساماندهی کوره های آجرپزی اصفهان را در مجلس در دستور کار داریم که هنوز به نتیجه نرسیده است.نماینده مردم 
شاهین شهر و میمه که در شهرستان متبوعش عمده مراکز تولید آجر و سفال مستقر شده است، اضافه می کند: باید 
توجه داشت که بسیاری از کارخانجات تولید آجر، خود را به روز رسانی کرده اند و نمی توان تا تعیین تکلیف شهرک 

تخصصی این مراکز را تعطیل کرد.

فیلتراسیون، راهکار کاهش آلایندگی کوره های آجرپزی
همچنین سید امیر سامع، رییس کمیسیون سامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای اسامی شهر اصفهان 
در خصوص فعالیت کوره های آجرپزی در شعاع ۵۰ کیلومتری شهر اصفهان در سجزی و سین برخوار و کارگاه های 
آلاینده درون شهری به خبرنگار مهر می گوید: شورای حفاظت محیط زیست استان برنامه زمانی برای تعطیلی یا 
کاهش آلایندگی تمامی این ها تعیین کرده است.وی می افزاید: سال گذشته به دلیل اینکه شدت آلودگی و مازوت 
سوزی نیروگاه، هوای اصفهان را برای چندین روز متمادی در وضعیت ناسالم برای عموم شهروندان و حتی خطرناک 
قرار داد، تصمیماتی گرفته شد و تعدادی از این کارگاه ها و کوره های آجر پزی به علت شدت آلایندگی غیر فعال شدند.

رییس کمیسیون سامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای اسامی شهر اصفهان خاطرنشان می کند: به هر 
حال بهترین راه این است که کوره های آجر و کارگاه های آلاینده تمهیدات لازم را از حیث مصرف سوخت، فیلتراسیون 
خروجی ها و مصرف بهینه مواد اولیه فراهم کنند و به مقدار نیاز تولید داشته باشند.همچنین احمدرضا لاهیجان زاده، 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان نیز با اشاره به تدوین سند بهسازی کوره های آجر در سال ۹۸ به خبرنگار 
مهر می گوید: این مصوبه اجرایی نشده و اقدامی در این راستا صورت نگرفته است.وی با بیان اینکه در سال جاری 
سند بهسازی کوره های آجرپزی اصفهان را فعال کرده ایم، ادامه می دهد: ۵۰ کوره آجر پزی اصفهان تعطیل شده و 
این اقدام خوبی در راستای کاهش آلاینده های جوی بوده است.مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان که 
بر این باور است کوره های فعال نیز باید روند تولید را بهینه و از کوره های تونلی استفاده کنند، می افزاید: باید این امر 
نیز در بازه زمانی مشخص اجرایی شود و در غیر این صورت به عنوان نهاد نظارتی پیگیری قضایی را خواهیم داشت.

 گپ وگفت معاون 
شهرسازی و معماری 
شهرداری اصفهان با 

اصحاب رسانه
گپ وگفــت معــاون شهرســازی 
و معمــاری شــهرداری اصفهان با 
اصحاب رسانه اصفهان   در معاونت 

شهرسازی و معماری برگزار شد.
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وحید مهدویان، معاون شهرسازی و معماری 
شهرداری اصفهان:

40 درصد از مصرف انرژی در 
ساختمان هاست

در زمینه مصرف انرژی تاکنون مطالعات متعددی انجام گرفته 
است، بر همین اساس دستورالعمل ها، آیین نامه ها و قوانینی 
به منظور کاهش هدررفت انرژی تدوین شــده است؛ زیرا اگر 
بحران های محیط زیستی و انرژی به درستی مدیریت نشوند، 
شــهرها به  ســمت کمبود انرژی و افزایش هزینه ها می روند.

طبق قانون، ساختمان های ســازگار با محیط زیست به چهار 
رده تقســیم  شــده اند که تعامل هایی را با ارگان های ذی ربط 
برای اجرای این قوانین انجام داده ایم.بیش از 2 دهه اســت 
که قوانین و مقــررات مختلفی در حوزه انرژی و ســاختمان 
تدوین شــده،اما بهره وری انرژی در اجرای قوانین ســاخت 
و ســاز مورد توجه نبوده است.ســاختمان های پایدار به چهار 
دسته امتیازهای تشویقی و هزینه های پروانه ساخت و تراکم 
ســاختمان های ســازگار با محیط زیست تقســیم می شوند 
که در ساختمان های ســازگار با محیط زیســت بین20 تا 40 
درصد و در ساختمان های دوستدار محیط زیست 10 درصد از 
عوارض پروانه کاهش می یابد.»دبیرخانه ساختمان پایدار« 
در اصفهان تشــکیل شــده اســت، این دبیرخانه با همکاری 
معاونت خدمات شهری، ســازمان نظام مهندسی و دانشگاه 
شهید بهشتی تشکیل شــده است که در این دبیرخانه ارزیابی 
ساختمان ها و اعطای مشــوق ها تعیین می شود.در راستای 
فرهنگ سازی »ساختمان ســبز« در اصفهان فراخوانی برای 
ســاختمان های انرژی تجدیدپذیر و ســبز از 10 تا 30 آبان در 
نظر گرفته شده است که طبق آن ســاختمان هایی با داشتن 
معیار و شــاخص ســاختمان ســبز می توانند خود را معرفی 

کنند.از طریق دبیرخانه این فراخوان، شــهر اصفهان به عنوان 
پیشرو در احداث ساختمان پایدار و مدیریت مصرف انرژی؛ 
تحقیقات لازم را برای تایید این شــاخص ها انجام می دهد و 
 در نهایت ســاختمان های منتخب برای نخستین بار در کشور

» نشانی تعالی ســاختمان« را دریافت می کنند.40 درصد از 
مصرف انرژی در ساختمان هاســت کــه آلودگی هایی در پی 

خواهد داشت.

سیدمهدی حسینی، مدیر بهینه سازی، تعمیرات و 
نگهداری تاسیسات شهری معاونت محیط زیست 

و خدمات شهری اصفهان:

احداث با کیفیت ترین تصفیه خانه 
پساب در شمال شهر اصفهان

معاونت محیط زیست و خدمات شــهری شهرداری اصفهان 
همراه با معاونت معماری و شهرسازی پروژه ساختمان های 
پایدار را پیگیری کرده اســت. اقداماتی که باید در شهر انجام 
شود را از شــهرداری شــروع کردیم، لایحه هایی مصوب شده 
اســت که تلاش کردیم برای ساختمان های شــهرداری اجرا 
کنیم.حدود 200 ساختمان اداری و خدماتی شهرداری مجهز 
به سیستم های تامین انرژی خورشیدی است و از این لحاظ 
شهرداری اصفهان پیشتاز است و رتبه اول توسعه انرژی های 
تجدیدپذیر را در سال گذشته کسب کرده است.طبق برنامه ای 
که تدوین شــده، شــهرداری اصفهان طی 10 ســال آینده به 
شهرداری انرژی صفر تبدیل می شود و تمام انرژی مورد نیاز 
را از پنل های خورشیدی تولید خواهد کرد که در کشور منحصر 
به فرد اســت.در تمام دنیا 43 کشــور به فرآیند انرژی صفر 
پیوسته اند که اصفهان یکی از آن هاست، این کشورها در مدت 
زمان مشــخص و طی یک برنامه مشــخص معادل مصرف 

انرژی خود را از انرژی های پاک تامین خواهند کرد.بازچرخانی  
آب های خاکستری یکی از اصول ساختمان های پایدار است 
که بر همین اســاس تصفیه خانه های پساب را در شمال شهر 
اصفهان احداث کردیم که با تکنولوژی نانو اوزن کیفیت پساب 

را در بهترین رده برای استفاده از فضای سبز قرار می دهد.
 

محمد کاری،مدیر بخش انرژی و آکوستیک مرکز 
تحقیقات راه و شهرسازی:

 ترویج ساختمان های سبز نیاز به روش 
تشویقی دارد

ما باید بــرای فرهنگ ســازی در زمینه ســاختمان ســبز از 
روش تشــویقی اســتفاده کنیم زیرا اثرگذاری بیشتری دارد.

ســازمان های دولتی در احداث ســاختمان های سبز پیش 
قدم بودند. اولین بانی این اقدام ســازمان ملی زمین و مرکز 
بود، ســاختمان های کم انرژی نیز در نقاط مختلفی به صورت 
مقطعی انجام شــده اســت، اما امیــدوارم در اصفهان و در 
آینده ای نزدیک به صورت هماهنگ انجام شــود و شاهد نمود 
آن در سطح ملی باشیم، همچنین در تهران و اهواز چند پروژه 

در این زمینه آغاز می شود.
اســتاندارد مصالح ســبز خیلی مهم اســت و باید در احداث 
ســاختمان های جدید بتــوان به صورت یک فهرســت تمایز 
سیســتم ها را لحــاظ کرد.کارآفرینــی و افزایــش مهــارت 
دانشــجویان دو رکن حائز اهمیت برای دانشــگاه اســت به 
همین دلیل، در زمینه احداث ســاختمان های پایدار به سمت 
این دو حوزه حرکت کرده ایم.برگزاری همایش ملی پایداری 
در محیط های انسان ساخت در آذر ســال جاری در اصفهان، 
می تواند موجب تحقق اساســی این امر در کشور باشد، البته 

هنوز جای کار بسیار وجود دارد.

 احمدرضــا طاهــری، رییــس کمیســیون انرژی، 
اســتاندارد مصالح  و محیط زیست شورای مرکزی 

نظام مهندسی: 

استفاده از استانداردهای بین المللی 
در ارزیابی ساختمان 

24 درصد کیفیت هوا بستگی به ســاختمان ها دارد و 40 تا 50 
درصد گازهای گلخانه ای حاصل ساختمان هاســت و در عین 
حال 40 درصد آلودگی آب قابل شرب، 40 درصد پسماندهای 
دفعی و 50 درصد از CFCها که مخرب اصلی لایه اوزون است، 
در ساختمان ها تولید می شود.بیش از 40 تا 50 درصد انرژی، 50 
درصد منابع و بیش از 40 درصد و 48 درصد از بهترین زمین های 
کشــاورزی در بخش ساختمان مصرف می شــود، این موارد 
نشــان می دهد که باید توجه ویژه ای به پایداری ساختمان ها 
داشــته باشــیم.درخصوص اهداف ساخت ســاختمان سبز 
باید بگویم که این ســاختمان ها از لحاظ آســیب های محیط 
زیستی موجب بهبود کیفیت هوای ســاختمان، بهبود کیفیت 
آب ســاختمان، افزایش آســایش حرارتی، کاهش آلودگی 
صوتی و بهبود روحیه می شود.این ساختمان ها موجب کاهش 
هزینه های انرژی، بهبود بهره وری، ایجاد مشاغل سبز، افزایش 
جاذبه های بازاریابی و بهبود روابط عمومی می شود، همچنین 
کاهش وابستگی به منابع خارجی ســوخت، افزایش رقابت 
ملی، جلوگیری از تحلیل رفتن ســوخت های تجدید ناپذیر و 
کاهش فشار بر شبکه های برق از جمله جنبه های سیاسی این 
ساختمان هاست.اصل ساختمان های پایدار انسان محور است.

اصفهــان باید از تمــام لحاظ شــهر زندگی باشــد، هرچیزی را 
که نتوان انــدازه گیری کرد قابل کنترل نیســت، از ســال 1۹۹0 
در انگلیس سیســتم های ارزیابی ســاختمان ســبز به وجود 
آمــده اســت تا یکــی دو ســال گذشــته کــه در ایران ســرو 

ســبز راه انــدازی شــد، پــس این حرکــت جدیدی نیســت 
 و تمام کشــورهای توســعه یافته در حال توســعه به سمت آن 
حرکت می کنند.استفاده از استانداردهای بین المللی، بر اساس 
مباحث مقررات ملــی و مصوبه هیئت دولت، طبق سیســتم 
ارزیابی سرو سبز ایران و مصوبه شــورای شهر اصفهان از جمله 
روش های ارزیابی ساختمان است.کاهش هزینه های اجرایی، 
بهبود بهره وری و خلق بازار محصولات و خدمات ســبز از جمله 
مزایای اقتصادی ساختمان های سبز است. مزایای اجتماعی این 
ساختمان ها بهبود کیفیت زندگی بهبود سلامت و آسایش کارکنان 
و محدود کردن تمایل به زیرساخت های محلی را شامل می شود.

عمر ساختمان ها بین 20 تا 25 سال برآورد شده  ، اما حداقل عمر 
ساختمان در چرخه ارزیابی ساختمان سبز حداقل 50 سال است.

 
محمد بهاروند، رییس دانشکده معماری و 

شهرسازی اصفهان:

شناسایی ساختمان های پایدار سبب 
ایجاد موج اثرگذار در کشور می شود

اصفهان، شــهری پیشگام در زمینه احداث ســاختمان های پایدار 
در کشور است و ابتکار عمل شــهرداری این شهر در زمینه شناسایی 
ســاختمان های پایدار قادر به ایجاد موجی اثرگذار در سطح کشور 
خواهد بود.البته اقدامات زیادی باید در این حوزه انجام شود و هنوز در 
ابتدای راه هستیم که امید داریم این طرح با سرعت در اصفهان اجرا و 
منجر به نتایجی پرثمر در این شهر شود.ما در این راه به دنبال برقراری 
یک توازن سه گانه در حوزه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی در حوزه 
شهری هستیم که در آینده در حوزه معماری و شهرسازی این تغییر 
نگاه منجر به ساخت و سازهای جدید استاندارد شود و در این راستا 
نسل سوم دانشگاهی نیز باید در جهت افزایش مهارت دانشجویان 
این رشته بکوشد و نگاه آنها را از مبانی نظری دانشگاهی تغییر دهد.

در سی  و دومین نشست گپ وگفت با رسانه ها با محوریت »ساختمان های پایدار« در اصفهان مطرح شد:

 40درصدازانرژیشهریدرمصارفساختمانیهدرمیرود

 www:zayanderoodonline.ir

 سی  و دومین نشست گپ وگفت با رســانه ها با محوریت »ساختمان های پایدار« در اصفهان  با 
حضور معاون شهرسازی و معماری شهرداری، مدیر بهینه ســازی، تعمیرات و نگهداری تاسیسات 
شهری معاونت محیط زیست و خدمات شــهری اصفهان، مدیر بخش انرژی و آکوســتیک مرکز تحقیقات راه و 
شهرسازی، رییس کمیسیون انرژی، استاندارد مصالح و محیط زیســت شورای مرکزی نظام مهندسی و رییس 
دانشکده معماری و شهرسازی اصفهان برگزارشد. در ادامه صحبت های مسئولان حاضر در این نشست را می خوانید.
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